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Реклама

	зібратися зібралися, останню в цьому році сесію 
провели, але головний фінансовий документ 
громади так і не не затвердили. Тож у новий рік 
козятин заходить без бюджету‑2024

	Сесію довелося скликати тричі, бо перші два 
рази більшість депутатів не приходили, а один 
із колишніх обранців взагалі заявив, що проти 
міського голови почато кримінальне провадження

	Що завадило міській раді прийняти бюджет, 
як житиме громада за відсутності скарбниці і які 
рішення таки прийняли на сесії — розповідаємо 
у наших публікаціях

529283

с.5

як Прикрашали ялинку 
наші бабусі й Прабабусі
	нині ми святкуємо новий 
рік у ніч з 31 грудня на 1 січня, 
а колись початок року 
відзначали навесні і навіть 
восени. Що ставили у хаті 
замість ялинки, чому у нас 
з’явилися крихітні штучні зелені 
красуні — розповіли у музеї 
історії міста

Плести білі сітки — 
ВіДПоВіДальна робота
	в актовому залі терцентру 
його працівники облаштували 
цех з виготовлення продукції 
для наших захисників. нині 
тут плетуть маскувальні сітки. 
Треба, щоб у наших військових 
були маскувальні сітки декількох 
видів: для техніки, для окопів і 
бліндажів с.4с.2
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Ціна на індокачку та гуску — 
170 гривень, курка –150. Фер‑
мерська курка коштує 74 гривні 
за кіло.

— М’ясо гуски — далеке від 
дієтичного, в качці — багато кіс‑
ток. Чому вони дорожчі за м’ясо 
курки? — запитуємо продавчиню.

— Не знаю, — каже продавчи‑
ня. — Така ціна.

Лимони продають по ціні від 
54 до 90 гривень за кіло. Шарон — 
80 гривень. Виноград в середньо‑
му від 90 до 150 гривень.

Щодо овочів, то їх вартість 
за місяць зросла на 40–60 гривень. 
Помідори вже 120 гривень за кіло‑
грам. Перець болгарський — 160, 
капуста була 8 гривень, стала — 
11, а теплична по 35 за кілограм, 
пекінська — 40, ми по 20 гривень 
знайшли і ніби не гірша за ту, що 

по 40.
Ціна на моркву, порівняно з 

листопадом, не змінилася. Тепер 
її можна купити по 15 гривень 
за кілограм. Ціна на цибулю від 
17 до 20.

Часник у цей день можна було 
купити і по 130, і по 190 гривень 
за кілограм.

Червоний буряк подорожчав 
з 8‑ми до 11 за кіло. Тепличні 
огірки — 120.

Вибір риби невеликий. Прода‑
вали карась по 40 гривень і по 60, 
товстолоб — 65 гривень за кіло. 
Покупцеві Тетяні до смаку пелен‑
гас, який продавали останніми 
днями. Але на морі штормить і 
делікатес пані Тетяни не при‑

В’ячеслаВ Гончарук

Ринок на вулиці Василя Зем‑
ляка у неділю, 24 грудня, був ві‑
тряним і небагатолюдним. Деякі 
продавці почали закривати свої 
торговельні точки близько два‑
надцятої. В центрі уваги у покуп‑
ців була риба, цитрусові, печене 
м’ясо, ковбаси та м'ясна про‑
дукція, запечена у фользі прямо 
на базарі в пристрої, що нагадує 
величезну бочку.

— Продукт через таку техноло‑
гію випічки стає м’яким, а фольга 
зберігає соковитість, — розповів 
господар про переваги свого про‑
дукту. М’ясо продавали ще гаря‑
чим від 250 (курятина) до 450 гри‑
вень і воно користувалося по‑
питом.

Пані Людмила, що торгує ово‑
чами, була не проти зачинити 
ракушку, але ще чекала підвозу 
грибів. До речі, з цінами на гри‑
би коїлося щось дивне. Напе‑
редодні, 23 грудня, гриби були 
по 104 гривні за кілограм. Вран‑
ці, перед Святвечором на закупці 
вони були по 110 гривень, трохи 
пізніше, за словами продавців, 
працівники теплиць поставили за‑
купку — 150 гривень за кіло. Деякі 
господарі торговельних точок від 
дорогих грибів відмовились, а ті, 
що закупили, продавали їх на ву‑

лиці Василя Земляка по 170 за кі‑
лограм. Самого продукту привезли 
мало, то й по такій високій ціні 
гриби швидко розійшлися.

Тут самий раз згадати розпо‑
відь нашої землячки, яка після 
повномасштабного російсько‑
го вторгнення поїхала до Данії. 
Там у передсвяткові дні на деякі 
продукти діє знижка до 70 відсо‑
тків. На дешеву продукцію діють 
обмеження. Наприклад, молочні 
продукти — три літри в одні руки. 
Такі обмеження запроваджують 
лише для того, щоб вистачило 
якомога більшій кількості людей.

Як у нас з цим — поділився 
думкою козятинчанин Олег.

— Для постачальників харчо‑
вої продукції передсвяткові дні, 
то «жнива». Закладають такі ціни, 
що деякі продукти навіть не ре‑
алізуються. Після свят зіпсовані 
продукти викидають, а втрати за‑
кладають в ціну нового товару. 
Така технологія нашого спожив‑
чого ринку, — каже пан Олег.

Ціна на м’ясо на вулиці Васи‑
ля Земляка тримається на рівні 
листопада. Продавці кажуть: день 
на день не приходиться. Ніби й 
передсвятковий день, а м’ясо по‑
гано купують і на сало впала ціна.

У неділю м’ясо продавали 
по 160 — биток, шия — 180, 
сало — 140 за кілограм.

«У данії діють святкові 
знижки, а У нас шкУрУ дерУть»
Що по чому?  Раз на місяць ми 
робимо огляд цін на ринку і порівнюємо 
їх з попереднім місяцем. У кінці 
грудня значно подорожчали продукти 
до різдвяно‑новорічного столу, м’ясо 
качки і деякі овочі. Ціни на молочні 
продукти, свинину, крупи, цукор, олію 
поки стабільні

В отакій «бочці» на базарі запікають м’ясо. Продають його 
прямо з вогню, ще гарячим

Гіршого базару ніж у неділю, 24 лютого, продавці ринку 
не пам'ятають. вже до опівдня більшість торгових точок 
позакривалися

Продавці кажуть: 
день на день 
не приходиться. Ніби й 
передсвятковий день, 
а м’ясо погано купують 
і на сало впала ціна

везли.
Молоко тепер стабільно 40 гри‑

вень за півторачку. Сир від 
140 до 160, сметана сепараторна — 
120 гривень за півлітра, сироват‑
ка — 10 гривень за півторачку. 
Масло домашнє — 400 гривень 
кіло. Ми купили домашнього, 
не пробуючи, принесли додо‑
му — якийсь жир з виглядом 
масла. Щоправда, то було більше 
тижня тому і більше тої продав‑
чині на вулиці Василя Земляка 
ми не бачили.

Курячі яйця з птахоферми ко‑
штують 60 гривень за десяток. 

Яєць від домашньої курки ми 
не знайшли. Продавчині кажуть, 
що бувають рідко і ціна на них — 
75 гривень за десяток.

Щодо круп, то продукт для 
діабетиків гречка — 23 гривні 
за кіло. Рис круглий — 50, про‑
парений — 46, булгур із вермі‑
шеллю — 58 гривень за кілограм.

Олія соняшникова за акцією від 
37 до 50 гривень за літр. Цукор 
від 27 до 30 гривень 50 копійок 
за кілограм.

Батон «козятинський» додав 
у ціні ще 50 копійок. Тепер його 
продають по 19,50.

Німецькі благодійники пода‑
рували Козятинській ЦРЛ апарат 
ШВЛ експертного класу за міль‑
йон гривень. Новітній портатив‑
ний апарат штучної вентиляції 
легень Hamilton T1 використову‑
ватимуть у відділенні анестезіо‑
логії та інтенсивної терапії, а та‑
кож для кисневої підтримки при 
транспортуванні важких хворих. 
Про це повідомляють на сторін‑
ці у фейсбуці Козятинської ЦРЛ. 

У дописі додають — виробник, 
швейцарська компанія Hamilton 
Medical, на своєму офіційному 
сайті зауважує, що саме ця мо‑
дель сучасного устаткування 
розроблена спеціально для ви‑
користання у складних умовах. 
Це перший пристрій, у якому 
функції повноцінного реані‑
маційного апарату ШВЛ по‑
єднуються з компактністю та 
міцністю. Таке поєднання до‑

лікарні подарували апарат 
штучної вентиляції легень

зволяє проводити високоякісну 
вентиляцію легень у пацієнтів 
під час транспортування навіть 
у несприятливих умовах. За до‑
помогою інтелектуального ре‑
жиму апарат самотужки аналізує 
стан пацієнта та обирає най‑
більш оптимальний рівень пода‑
чі кисню. Обладнання передали 
волонтери німецької незалежної 
гуманітарної організації реагу‑
вання на надзвичайні ситуації 

CADUS e. V. — Redefine Global 
Solidarity. Вартість апарату ШВЛ 

Hamilton T1 становить близько 
мільйона гривень.
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Операція термінова, я була 
ще не оформлена, тому за 
неї треба заплатити. Операція 
йшла до п’яти годин. Важко 
відходила… — розповіла Іри‑
на. — Вирізали багато, але все, 
метастази були у лімфовузлах. 
Замість трьох, забрали чотири, 
та четвертий вже був чистий. 
Кажуть, якщо через два місяці 
зроблять КТ і аналізи підтвер‑
дять ті результати, які були після 
операції, то хімії робити більше 
не будуть.

Що стосується клініки, то і 
апаратура, і обладнання, і став‑
лення лікарів — все на високому 
рівні. Ірина пригадує, як перед 
операцією сльози просто текли 
градом. Емоції зашкалювали і 
вона не могла зупинитись. Коли 
прийшов анестезіолог, все це 
побачив, став забалакувати її, 
дав наркоз і вже потім розпочали 
підготовку до операції.

— До речі, я на операцію по‑
пала до завідувача хірургічного 
відділення. І в онкоцентрі, де 
стою на обліку, тут теж мене 
взяла під контроль завідувачка 
онкоцентру. До неї взагалі дуже 
важко потрапити. Але вона по‑
бачила мою картку і якось про‑
никлась до мене, — додає Ірина.

Не виходять з голови в Ірини 
і слова ще одного хірурга, який 
теж був в операційній. Він має 
грузинське коріння, не знає 
мови, тому не зовсім доступ‑
но міг пояснити, але з того, 
що Ірина зрозуміла, він сказав: 
«Не знаю, чим ви заслужили 
в Бога чи в людей, та на опе‑
раційному столі сталося диво».

ірина шеВчук

Ще на позаминулому тиж‑
ні наші журналісти спробува‑
ли зв’язатися з махнівчанкою 
Іриною Дигай, аби розпитати 
про стан її здоров'я. Нагадає‑
мо, на початку жовтня у жінки, 
яка без перебільшення всю себе 
віддає волонтерству, виявили 
рак кишківника. Пухлина дуже 
швидко прогресувала. Лікуван‑
ня потрібно було розпочати тер‑
міново, за кордоном. Рідні та 
близькі організували збір коштів. 
Адже сума для однієї родини 
просто непідйомна — близько 
500 тисяч гривень. Підтримка 
виявилася колосальною — за дві 
доби назбирали 200 тисяч гри‑
вень, а згодом збір закрили.

Ірина відправилася на лікуван‑
ня у Німеччину. Поговорити тоді 
не вдалось. Відписала: «Давайте 
через тиждень». Приблизно че‑
рез такий період вона і вийшла 
на контакт. Розпитали, як об‑
лаштувалася у німецькій клініці, 
як триває лікування, що кажуть 
медики та чи вистачає коштів. 
Згадали і про зворушливе відео‑
прощання Ірини і її рідних, яке 
не залишило байдужим нікого.

— Сльози котилися тоді гра‑
дом, бо не знала, чи поверну‑
ся, — каже Ірина, пригадуючи ті 
моменти. — Це було дуже важко, 
але потрібно.

була В ізоляторі, 
ПереВіряли і на коВіД і 
на чуму

До Німеччини Ірина вирушила 
12 листопада. Подолавши сотні 
кілометрів, прибула до місця 
призначення. Сконтактувала зі 
своїми знайомими, які і зустрі‑
ли її. Вони живуть у Ессені — 
містечку, лікарі якого взялися 
за лікування Ірини.

— Якби мені не було до кого 
тут їхати, то я б потрапила в та‑
бір для біженців і процес би 
затягнувся ще на пару місяців. 
А в мене не було стільки часу, — 
розповідає Ірина. — На другий 

день приїхала Женя (волонтер, 
яка допомагає тут нашим людям, 
онкохворим, влаштовує в лікарні 
військових тощо). Ми стали з 
нею терміново проходити ліка‑
рів і подали документи на моє 
оформлення. Розраховували, що 
протягом місяця мене оформ‑
лять як біженку, щоб подальше 
лікування йшло безкоштовно.

Загальна клініка, у яку по‑
трапила Ірина, працює за та‑
ким принципом — якщо ти 
маєш страховку, тебе лікують 
безкоштовно, якщо її немає — 
лікування в приватному порядку.

— В самий перший день, за те, 
що я пройшла УЗД, здала кров 
на креатинін і проконсульту‑
валася у онколога, заплатила 
510 євро. Немало, дуже нема‑
ло, але це терміново. Станом 
на 30 листопада мене повністю 

обстежили. Я була в ізоляторі, 
перевіряли на ковід, чуму, на всі 
вірусні і не вірусні хвороби. Бо 
там вважають так — якщо ти 
приїжджаєш з країни, в якій 
іде війна, то можеш мати ледь 
не всі хвороби. Мене перевіряли 
три доби.

різко стало зле. оПерація 
триВала До 5 ГоДин

Далі, після цього всього Ірині 
встигли зробити лише одну хі‑
міотерапію (мали пройти курс і 
тоді оперувати), паралельно об‑
стежували. Та Ірині різко ста‑
ло зле. Її відправили повторно 
на КТ і побачили, що треба тер‑
міново оперувати. Що і зробили 
30 листопада.

— За півтора місяця пухлина 
значно збільшилася. Замість 
11 сантиметрів, вона стала 25. 

ірина дигай: «дУже хочУ 
додомУ, але Ще не можна»
бути сильною  наша землячка 
ірина дигай веде активну боротьбу з 
раком. Щоб подолати недугу, жінка 
відправилася до німеччини. Там їй 
мали провести курс хіміотерапій, та 
не встигли. ірині стало зле і її терміново 
прооперували. Як пройшла операція, 
що кажуть у своїх прогнозах лікарі, та 
як ірині вдається, навіть там, будучи 
за кордоном, допомагати нашим зСУ?

тут ірина відновлюється після операції. 
Потроху ходить та відновлює свої сили

це фото зробили друзі ірини. одразу після 
реанімації

Якщо через два 
місяці зроблять КТ і 
аналізи підтвердять ті 
результати, які були 
після операції, то хімії 
Ірині робити не будуть

Їла По чайні ложці, зараз 
Вже — По столоВій

Здивував Ірину підхід тамтеш‑
ніх клінік до реабілітації. Відразу 
після операції їй принесли про‑
сто звичайну їжу, яку вживає здо‑
рова людина. Тож із цим були 
проблеми.

— Мені, дуже їм за це дякую, 
продукти носили друзі, — каже 
Ірина. — Я їла дуже мало, по чай‑
ній ложці, фактично, тільки пила. 
Це зараз вже по столовій ложці 
тричі на добу.

У мені стояла купа дренажів, 
була підключена до різноманіт‑
них апаратів… Приходили дві 
санітарки, які з усім цим допо‑
магали піднятися, але я бачила, 
як вони це роблять і згодом все 
робила сама — встала, все пе‑
речепила, трохи посиділа, по‑
тім лягла, потім знову встала, 
вчилася ходити… На другу добу 
після операція я вже мила собі 
під краном голову.

Виписали Ірину через сім днів. 
Зараз вона приймає пігулки, хо‑
дить на перев’язки. Каже — дуже 
довгий шов і в одному місці щось 
не хоче зростатися. Та попри всі 
труднощі та біль Ірина йде на по‑
правку. Хоче якнайшвидше одужа‑
ти і повернутися додому, на рідну 
землю. Сил надає спілкування з 
рідними. Вона з ними постійно 
на зв’язку. Мотивують і наші за‑
хисники та волонтерська справа, 
за якою Ірина теж вже скучила.

у лікарні наколяДуВала 
Для хлоПціВ 100 єВро

— Багато людей мені дзвонить, 
друзі, знайомі, — розповідає Іри‑

на. — Дуже хочу додому, щось 
для хлопців робити. Я, звісно 
трішки тут наколядувала грошей 
у лікарів (100 євро). 50 кинула 
на дрони Ірі Колесник, а 50 — 
на сало для захисників. А ще 
я придумала такий план, але 
не знаю, чи в мене так вийде. 
Тут безкоштовно можна на сай‑
ті назбирати тренажерів. Я вже 
перевізника навіть знайшла. І 
якщо в мене вийде за цих пів‑
тора місяця хоча б назбирати 
на п’ять тренажерів, то я при‑
везу їх у Козятин.

Буду старатися, щоб це все 
втілити. Але якщо не вдасться, 
то буду шукати щось інше. З 
пустими руками звідси не при‑
їду.

Ось такі вони, наші жінки‑во‑
лонтерки. Попри проблеми зі 
здоров’ям, завжди думають про 
допомогу для інших. І не забува‑
ють дякувати всім за підтримку 
та небайдужість.

— Я надзвичайно вдячна своїм 
дітям, чоловіку, всім і кожно‑
му. Щоранку встаю, тихесенько 
в своїй кімнаті стаю до вікна, 
навпроти якого костел, беру 
хрестик у руки і молюсь, чи‑
таю Отче наш. Дай Боже миру 
в Україні і кожному, хто мені 
допоміг. Прошу, щоб всім лю‑
дям вернуло здоров'ям, — каже 
Ірина.

Після 20 січня у жінки чергове 
обстеження. Дуже віримо і спо‑
діваємось, що все буде добре і 
вже наступне наше інтерв’ю буде 
у рідній Махнівці, за волонтер‑
ськими клопотами та у купці з 
рідними та близькими людьми.
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джет 2024 року буде менший 
за бюджет 2023 року, — сказала 
Тетяна Єрмолаєва. — На це є 
дві причини. Перша — держава 
піднімає мінімальну заробітну 
плату і у нас будуть великі ви‑
трати (більше 20‑30 мільйонів) 
на заробітну плату. Друга причи‑
на — держава забрала у місцевих 
бюджетів військове ПДФО (по‑
даток на доходи фізичних осіб — 
авт.). Для нас це означає відтік 
приблизно 40 мільйонів. Через 
те, що бюджет буде менший, од‑
нієї дванадцятої бюджету‑2023 

вистачає повністю, щоб функ‑
ціонували всі галузі. Заробітні 
плати, захищені статті, енерго‑
носії, харчування — все буде пра‑
цювати. Я більш ніж впевнена, 
що виконком запрацює, прийме 
бюджет, ми його оприлюднимо 
перед усією громадою. Будемо 
збирати невеликі круглі столи, 
вони можуть бути територіальні, 
галузеві, з депутатським корпу‑
сом, з громадськими організація‑
ми. Депутати отримають бюджет 
і будуть з ним працювати.

олена уДВуД

Традиційно наприкінці грудня 
депутати міської ради збирають‑
ся на останню в році сесію. Її 
називають «бюджетною», адже 
серед низки рішень, які ухвалю‑
ють на засіданні, затверджують 
кошторис громади на наступний 
рік. Так було завжди, та не цього 
разу. Вперше в історії Козятина 
міська рада не встигає прийняти 
бюджет до кінця року. Про це 
стало відомо у четвер, 21 грудня, 
на засіданні 40 позачергової сесії, 
яка так і не відбулася через те, 
що прийшло замало депутатів.

Про те, що бюджет цього року 
не приймуть, сказала міський 
голова. За словами очільниці 
громади, така ситуація склалася 
через те, що його не розглянув 
виконком. Засідання не могли 
провести з 14 листопада.

— Відповідно до Бюджетного 
кодексу, спочатку бюджет голо‑

сується на виконкомі, — сказала 
Тетяна Єрмолаєва. — Після того, 
як бюджет затверджує виконком, 
ми маємо його оприлюднити, 
щоб громадськість ознайомилася 
із бюджетом і тільки після цього 
ми надаємо проєкт рішення де‑
путатському корпусу, який може 
працювати з ним тиждень‑два 
або місяць.

Виникає логічне запитання — 
як функціонуватиме громада без 
скарбниці? Якщо міська рада 
не встигає прийняти бюджет 
до кінця року, Бюджетний кодекс 
дозволяє фінансувати щомісячні 
витрати у розмірі не більш як одна 
дванадцята від загального обсягу 
скарбниці попереднього року. Про 
це говорить 79 стаття Бюджетно‑
го кодексу України. Але є одне 
але — капітальні видатки у тако‑
му випадку заборонені, тобто ре‑
монти, реконструкції та капітальні 
будівництва проводити не будуть.

— Ми вже знаємо, що бю‑

У новий рік козятин заходить 
без бюджетУ. як так?
отакої  Головний фінансовий 
документ козятинської громади 
на 2024 рік прийняти не встигнуть. 
Про це заявила міський голова Тетяна 
Єрмолаєва. Що завадило прийняти 
бюджет і як житиме громада за його 
відсутності?

Вже зараз відомо, що бюджет‑2024 буде менший, ніж 
цьогорічний. Про це сказала міський голова

Бюджет спочатку 
мають затвердити 
на засіданні 
виконкому, після 
цього його можуть 
розглядати на сесії

У вівторок, 26 грудня, стало 
відомо, що засідання виконав‑
чого комітету нарешті відбулося 
у вихідні і проєкт бюджету роз‑
глянули. Втім затвердити скарб‑
ницю на наступний рік депутати 
все одно не встигають, тому що 
на опрацювання документа об‑
ранцям потрібен час. Тож бю‑
джет‑2024 прийматимуть вже 
у Новому році.

Зауважимо, що Козятин зі 
своєю проблемою не єдиний. 

У Ржищеві, що на Київщині, 
бюджет‑2024 теж досі не при‑
йняли. Не тому, що не встигли, 
а тому що депутати не підтри‑
мали проєкт рішення. Декіль‑
ка місяців цього року жили без 
бюджету Деснянська громада та 
Прилуки, що на Чернігівщині. 
А в Немирові, що у Вінницькій 
області, не могли затвердити 
цьогорічну скарбницю більш 
ніж пів року, тому що депутати 
бойкотували сесії.

лілія макареВич, 
Директор музею 

історіЇ міста 
козятин

Напередодні Нового року та 
80‑ї річниці визволення Козятина 
від нацистських окупантів маю 
своїм обов’язком нагадати зем‑
лякам, кому ми завдячуємо тим, 
що вціліло наше місто і пам’ятка 
архітектури вокзал станції Козя‑
тин та місто було визволено від 
окупантів.

Наприкінці 1943 р. фашисти 
зосередили в Козятині великі вій‑
ськові сили. Крім залізничного 
вузла, тут знаходились склади 
військового майна і зброї. Під‑
ступи до міста були надійно 
блоковані.

Та війська 1‑го Українського 
фронту, зокрема 1‑ої танкової 
армії, розвиваючи наступ, на‑
близилися до міста і 28 грудня 

1943 р. оволоділи ним. В боях 
за визволення Козятина відзна‑
чились піхотні і танкові частини, 
зокрема, підрозділи 67 гвардій‑
ського танкового полку під ко‑
мандуванням подолянина гвардії 
підполковника двічі Героя Радян‑
ського Союзу Івана Бойка. Пер‑
шою в місто увірвалась танкова 
рота лейтенанта Бессарабова, 
який посмертно нагороджений 
орденом Леніна. За мужність і 
героїзм виявлені при звільненні 
Козятина Іван Бойко, Михайло 
Бушилов, Петро Грибалєв, Воло‑
димир Підгорбунський удостоєні 
звання Героїв Радянського Сою‑
зу. Сотні бійців і командирів на‑
городжені орденами і медалями.

Напередодні нового року 
31 грудня 1943 р. був призначе‑
ний військовий комендант нашо‑
го міста, українець за походжен‑
ням, Денис Матвійович Осадчий, 
уродженець с. Витязівки Херсон‑

ської губернії, нині Кропивниць‑
кого району на той час Кірово‑
градської області. За свої подвиги 
в боях Другої світової війни був 
нагороджений Зіркою Героя, 
але посмертно у 1945 р. Комен‑
дат міста був учасником подій 
1918–1920‑х років. У 1928 р. 
закінчив Закавказьку військову 
школу у м. Баку, курси вдо‑
сконалення командного складу 
військових у 1940 р. Відзначився 
в боях у серпні 1944 як командир 
6‑ї гвардійської мотострілецької 
бригади 5‑го гвардійського тан‑
кового корпусу під час прориву 
оборони противника на території 
Румунії. Загинув у бою.

В кровопролитних боях за ви‑
зволення міста полягло понад 
510 воїнів‑визволителів (на даний 
час відомо 819 прізвищ), всі їх 
прізвища висічено на гранітних 
плитах меморіалу в районі ПРБ 
на вулиці Захисників України, 

згідно з обліковою карточкою вій‑
ськових захоронень № 270 станом 
на 23 вересня 1991 р. серед яких 
60 осіб безіменні. Ще 56 прізвищ 
померло від ран у військовому 
шпиталі (сучасний тубдиспансер 
на ст. Планова) під час визволен‑
ня. Їх прізвища вибито на граніт‑
ній плиті братської могили біля 
тубдиспансера. Не забуваймо 
полеглих та страчених наших 

підпільників антифашистського 
угрупування «Залізничник» Івана 
Сєрбіна та Михайла Кондраць‑
кого.

Дякуємо краєзнацю, пошу‑
ковцю Олександру Цілецькому 
за метеріал про одного із комен‑
дантів міста Козятин.

Пам’ятаймо тих, хто про‑
лив кров за нашу землю. Вічна 
пам’ять Героям.

з нагоди 80‑річчя визволення нашого міста  
від німецько‑фашистської окупації
блоГ
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суються загиблих військових, 
винесені на розгляд депутатів. 
Міський голова відповіла, що бу‑
дуть вносити зміни до програми 
благоустрою, щоб облаштувати 
Алею пам’яті, а проєкт Алеї сла‑
ви на кладовищі ймовірно вже 
на експертизі. Альона запитала, 
як проєкт може бути на експер‑
тизі, якщо його ще не узгодили 
з родинами загиблих.

— Було в групі обговорен‑
ня, — відповіла на це Тетяна 
Єрмолаєва. — Вимогу батьків 
про дві алеї ми почули. Проєк‑
тант малює дерева, вхідну групу 
і зону, де можна зупинитися і 
сісти. Вам це все виставили вже 
кілька разів у групу. І під час 
зустрічі минулого разу, в середу, 
це теж транслювали на екрані. 
Якщо вам його показали і вас 
всіх він задовільнив…

— Ні, ми у вівторок‑середу 
тільки маємо виїжджати з ро‑
бочою групою і фактично диви‑
тися розміри і тоді тільки буде 
проєкт, — заперечила Альона 
Венжик.

— Тоді ми цей процес призу‑
пинимо, — сказала Єрмолаєва.

Нагадаємо, декілька днів тому 

у міській раді відбулася зустріч 
влади з родинами загиблих Геро‑
їв, на якій виникла конфліктна 
ситуація між Тетяною Єрмолає‑
вою та Альоною Венжик. На сесії 
Альона перепросила у родин за‑
гиблих за нецензурну лексику, 
яку тоді вжила. А потім запитала, 
чому питання, які стосуються за‑
гиблих Героїв, винесли на сесію 
лише зараз, після зустрічі із ро‑
динами. Почалася суперечка.

— Це все слова, ми зробимо 
по‑іншому, — сказав врешті‑
решт Олександр Пузир. — Я беру 
на себе обов’язок висипати 
хоча б для початку щебнем Алею 
Слави, щоб не було болота, коли 
батьки загиблих приходять.

Олександр Пузир разом із бать‑
ками загиблих Героїв покинув 
сесійну залу. Ніхто із депутатів 
більше не прийшов. І 40 поза‑
чергова сесія не відбулася вдруге.

лишилось близько 
100 мільйоніВ

Втретє сесію скликали на ра‑
нок вівторка, 26 грудня. На цей 
раз у залі зібралося 19 обран‑
ців, тож засідання оголосили 
відкритим. Депутати внесли 

олена уДВуД

На четвер, 21 грудня, міський 
голова скликала 40 позачерго‑
ву сесію. Але прийшли всього 
11 обранців. Хоч представники 
від «Європейської солідарності» 
на сесію не з’явилися, у залі був 
депутат Вінницької облради від 
цієї партії Павло Пойда. Він вий‑
шов до трибуни і зачитав заяву 
від депутатів і частини членів 
виконкому. Цитуємо:

«Ми, представники депу‑
татської фракції та виконкому 
публічно заявляємо про те, що 
не можемо працювати та бути 
присутніми на сесіях під голо‑
вуванням міського голови Тетяни 
Єрмолаєвої. Причина такого рі‑
шення — це грубе порушення 
Законів України та регламенту, 
нехтування всіма можливими 
процедурами та як наслідок при‑
йняття незрозумілих рішень, які 
погіршують ситуацію у Козятин‑
ській територіальній громаді».

«сесія наВіть не ПоВинна 
була збиратися»

До трибуни вийшов представ‑
ник від «Партії Вінничан» Віктор 
Заїчко. Він говорив, не стриму‑
ючи емоцій.

— Скажіть мені, будь ласка, 
чи заслуговують мілкі політич‑
ні суперечки відсутності роботи 
міської ради і виконкому?! — 
підвищивши голос, запитав За‑
їчко. — Що за нісенітниця тут 
відбувається, люди добрі?! Ви що, 
думаєте, що довго будуть терпіти 
ці заяви, на кшталт «ми не під‑
емо на сесію, бо в того на голо‑
ві щось не те, а в того червона 
пика, а в того ще щось»?! По‑
читайте законодавство. У Законі 
«Про статус депутатів місцевих 
рад» сказано, що депутати пови‑
нні ходити на сесію.

Депутати почали голосно апло‑
дувати. Після виступу Віктор За‑
їчко зібрав свої речі і вийшов із 
сесійної зали. Того дня засідання 
так і не відбулося — ніхто з об‑
ранців більше не прийшов.

Біля адмінбудівлі ми зустріли 
двох представників «Слуги на‑
роду» — Євгена Малащука та 
Наталію Щербатюк і попроси‑
ли прокоментувати відсутність 
їхньої фракції на сесії.

— Сьогоднішня сесія навіть 
не повинна була збиратися, тому 
що відповідно до регламенту 
не провели жодної з депутат‑
ських комісій, — каже Євгеній 
Малащук. — Друге питання, бю‑
джет на 2024 рік мав бути опри‑
люднений завчасно для того, 
щоб з ним могли ознайомитися 
всі мешканці нашої громади, 
не тільки депутатський корпус. 
Це якраз те питання, яке обури‑
ло членів виконкому, тому що 
бюджет був поданий їм за один 
день перед засіданням виконко‑
му. Є ще одна причина, з якої 
не відбуваються сесії, не лише 
сьогоднішня — досі не виконали 
нашу вимогу стосовно того, щоб 
склала повноваження керуюча 
справами виконкому. Навіть 
на попередній сесії, на яку ми 
зійшлися, ми більш ніж пів дня 
працювали в комісіях і дійшли 
згоди по багатьох питаннях, але 
у кінцевому результаті міський 
голова почала вносити з голо‑
су нові питання в порушення 
рекомендацій комісії. Довіряти 
такому міському голові депутат‑
ський корпус не може.

кажуть, ВіДкрили 
кримінальне ПроВаДження

У п’ятницю сесію скликали 
знов. Засідання мало стартувати 
о 15 годині, але знову прийшло 
замало обранців. До залу зай‑
шов Сергій Матвіюк, колишній 
депутат міської ради від «Всеу‑
країнського об’єднання «Бать‑
ківщина», якого політсила ви‑
рішила відкликати за народною 
ініціативою. Він поклав на стіл 
очільниці громади документи і 
заявив, що проти Тетяни Єр‑
молаєвої відкрито кримінальне 
провадження.

— Хочу попередити депутатів, 
якщо ви будете приймати участь 
у засіданні, проти вас теж буде 
порушена кримінальна справа, — 
сказав Матвіюк.

— Це проти мене кримінальна 
справа, депутати тут до чого?! — 
відповіла на це Тетяна Єрмола‑
єва.

Депутат від «Слуги народу» 
Олександр Пузир попросив за‑
слухати родини загиблих військо‑
вих. Альона Венжик попросила 
озвучити, які питання, що сто‑

із третьої спроби нарешті 
провели позачерговУ сесію
політична криза  Сорокову 
позачергову сесію довелося скликати 
тричі. Причина у тому, що перші два рази 
депутати не приходили на засідання. 
чому обранці знову бойкотували сесії і які 
рішення розглядали на засіданні

наступного року у місті робитимуть алею пам'яті, де 
будуть стенди з інформацією про Героїв. відповідний пункт 
внесли до програми розвитку ЖкГ

Колишній депутат 
міської ради Сергій 
Матвіюк заявив, що 
проти міського голови 
почали кримінальне 
провадження

зміни до оборонно‑правоохо‑
ронної програми, передбачили 
у програмі розвитку ЖКГ об‑
лаштування у наступному році 
меморіальних стендів, присвя‑
чених загиблим Героям, внесли 
зміни до бюджету і перейшли 
до розподілу вільних залишків 
бюджетних коштів, які залиши‑
лися з минулого року. Нині ця 
сума сягає близько 100 мільйо‑
нів. Виконуюча обов’язки на‑
чальника фінансового управлін‑
ня Галина Поліщук доповіла, 
що у проєкті рішення пропону‑
ють розподілити 12,7 мільйона 
гривень: по 500 тисяч виділити 
ДСНС та СБУ, по 600 тисяч 
Хмільницькому районному 
територіальному центру комп‑
лектування та поліції, а також 
10,5 мільйона гривень одній із 
наших військових частин на ре‑
монт паркану. Зауважимо, що 
на попередніх сесіях військова 
частина вже просила у міської 
ради гроші на капремонт пар‑
кану і тоді це викликало гарячу 
дискусію серед депутатів, тому 
обранці виділили 1,7 мільйона, 
а не повну суму, на яку давала 
запит структура.

Депутат від «Слуги народу» 
Євгеній Малащук запропонував 
голосувати за кошти військовій 
частині окремо і замість того, 
щоб давати усю суму одразу, 
поділити її на декілька частин. 
Цю пропозицію не підтримали, 
тому рішення проголосували 
в цілому.

Перейшли до наступного пи‑
тання — обласна військова адмі‑
ністрація звернулася з листом, 
щоб ми виділили їм мільйон 
на підтримку олімпійських видів 
спорту у Вінницькому регіоні.

Позафракційна депутат Аліна 
Діденко виступила із заявою, що 

її депутатська група не голосу‑
ватиме за таке рішення, адже 
виділяти кошти на олімпіаду під 
час війни не на часі. Депутат 
від «Європейської солідарності» 
Олександр Євтушок, який не за‑
реєструвався на засіданні, запи‑
тав, скільки дітей нашої громади 
представлено у збірній. Тетяна 
Єрмолаєва відповіла, що не во‑
лодіє такою інформацією.

— Тобто у нас на сьогодніш‑
ній день на паркан йде 10 міль‑
йонів і спортом у нас теж ма‑
ють займатися і виділяти кошти 
на це з нашого бюджету, — ска‑
зав Євтушок. — Для мене як для 
військовослужбовця це дуже 
важливий момент. Правильно 
сказала Аліна Діденко — якщо 
ми сьогодні програємо війну, 
то гріш ціна тим голосуванням 
і грошам. Добре, мільйон, це 
ще б куди не йшло, але 10 міль‑
йонів на паркан. Ви хоч знаєте, 
скільки коштує один дрон?

— Так, знаю, останній раз 
купувала особисто за 18 400, — 
відповіла міський голова.

— Поділіть 10 мільйонів 
на 18 400, скільки можна дро‑
нів купити? — запитав Євтушок.

— Військові батальйони мо‑
жуть подавати нам заяви і ми 
будемо виділяти їм кошти, — 
сказала Тетяна Єрмолаєва.

Депутат від «Партії Вінничан» 
Віктор Заїчко запропонував по‑
вернутися до питання фінан‑
сування капітального ремонту 
паркану військової частини. 
Вирішили виділити частині 
кошти лише на розробку про‑
єктно‑кошторисної документації 
та ремонт рампи і поки спряму‑
вали тільки 550 тисяч. Натомість 
мільйон на олімпійські види 
спорту для обласної військової 
адміністрації не виділили.
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Д в а д ц я т ь 
ч е т в е р т о г о 
грудня минув 
рік, як під Ав‑
діївкою заги‑
нув наш зем‑
ляк — Микола 
Коновальчук з 
Самгородоць‑

кої громади.
Микола Коновальчук народився 27 серп‑

ня 1979 року в селі Журбинці, де проживав 
та навчався. Після закінчення строкової 
служби у м. Павлограді Дніпропетровської 
області, повернувся до рідного села, де 
одружився та ростив чотирьох діток.

Після повномасштабного вторгнен‑
ня 24 лютого 2022 року з перших днів 
став на захист цілісності та суверенітету 
рідної Батьківщини, у складі 110 меха‑
нізованої бригади брав участь в обороні 
Авдіївки.

Під час чергового завдання 24 грудня 
в районі Авдіївки, внаслідок дій ворога 
отримав поранення, несумісне із життям.

«Нехай добрий, світлий спомин про 
захисника назавжди залишиться у пам’яті 
рідних, колег, друзів та усіх, хто знав 
його, любив і шанував. Низький уклін 
та вічна пам’ять Захиснику, який віддав 
своє життя за суверенітет і територіальну 
цілісність нашої держави та кожного з 
нас! Ми розділяємо з Вами ваше горе та 
підтримуємо Вас», — написали на сто‑
рінці «Самгородок Наш».

герої не вмирають

хвилин життя відстоював її сво‑
боду. У цю гірку годину поді‑
ляємо горе з рідними, друзями 
та товаришами по службі, разом 
схиляємо голову у скорботі, — 
сказав він. Потім зупинився 
на біографії Героя.

Народився Вадим Денисов 
21 березня 2001 року у багато‑
дітній сім’ї. Мав чотирьох сестер 
та брата. Вадим був найменшою 
дитиною у сім’ї. Життя батька 
обірвалося ще в молодому віці, 
тому мама Надія Володимирівна 
виховувала своїх дітей сама.

Він з першого класу навчав‑
ся в Козятинському ліцеї № 7. 
По завершенню навчання, всту‑
пив до Козятинського міжрегіо‑
нального вищого професійного 
училища залізничного транспор‑
ту. У 2021 році був призваний 
на строкову службу, після чого 
підписав контракт з військовою 
частиною А –0139.

В’ячеслаВ Гончарук

У суботу, 23 грудня, на щиті 
до рідного дому повернувся Вадим 
Денисов. Першими віддали шану 
Герою мешканці міста Козяти‑
на. Помітивши траурний кортеж, 
вони ставали на коліна.

Зібралися селяни Вернигородка 
та Великого. Від початку Верниго‑
родка до батьківської хати в селі 
Велике громада зустріла свого за‑
хисника живим коридором на за‑
квітчаній дорозі. Спочатку з Ва‑
димом прощалися біля хати мами 
воїна, потім траурний кортеж ру‑
шив до храму Різдва Пресвятої 
Богородиці. Біля сільського ставу 
військові взяли труну на руки і 
продовжили рух траурною ко‑
лоною центральними вулицями 
села. Військовий оркестр заграв 
«Пливе кача» і тіло воїна занесли 
до храму.

Чин похорону за загиблим про‑
вели священники Православної 
церкви України Роман Масира, 
Валерій Кушнір та Іван Дуник.

Над труною сина схилила голо‑
ву мама захисника України, поруч 
були дружина Катерина, брат Ва‑

дима Олексій та сестрички воїна.
На подвір’ї храму друзі, близькі, 

сусіди загиблого не втомлювали‑
ся повторювати «чому доля така 
несправедлива». В чому винен ма‑
ленький син, що війна забрала 
у нього батька, а сам Вадим такий 
молодий, ще було жити і жити — 
говорили близькі загиблого воїна 
між собою.

Йшла до завершення заупокій‑
на панахида, а на дворі храму 
знов стала формуватися колона. 
Вона взяла курс до сільського 
кладовища села Великого.

На місці поховання пройшов 
мітинг скорботи і пам’яті. Від‑
крив його староста громади Во‑
лодимир Гупяк.

— Україна втратила ще одного 
вірного сина, який до останніх 

глУховецька громада провела 
в останню дорогУ вадима
втрата  завжди веселий і на позитиві, 
знаходив слова для тих, хто панікував. 
казав, що нічого в світі немає 
неможливого. Свято вірив у велику 
перемогу нашого війська і якнайшвидше 
хотів пригорнути до себе кохану дружину 
і сина. але вадим загинув на полі бою

Вадиму Денисову назавжди 
22. вічна пам'ять Герою!

мама Героя схилила голову біля труни сина. вадим був 
найменшою дитиною в родині

Вадим говорив, 
що мріє, щоб у нього 
була така велика 
і порядна сім’я, 
як у його мами. 
Не менше шести дітей

З початком повномасштабно‑
го вторгнення Вадима напра‑
вили на пів року на навчання 
до Великобританії. Отримавши 
досвід на озброєнні західного 
зразка, він воював на Донеччині. 
13 грудня 2023 року в місті То‑
рецьк Вадим Денисов загинув. 
Селищний голова Олександр 
Амонс у своєму слові згадував, 
як він зустрічався з Вадимом, 
коли приїздив волонтером 
до наших вояків. Нагадав всім 
присутнім, що у нас йде війна 
і щоб менше гинули наші за‑
хисники, треба щоб більше їм 
допомагали ми, жителі тилу. 
На завершення промови се‑
лищний голова закликав всіх 
присутніх пом’янути Вадима і 
всіх загиблих воїнів хвилиною 
мовчання, стоячи на колінах.

Ми поспілкувалися з волон‑
тером Ольгою Пироговою, яка 
часто бачилася з Вадимом, коли 

везла нашим воїнам те, що вони 
замовляють.

— Важкий похорон, молодий 
хлопець, було багато молоді. Ва‑
дим завжди був веселим і дуже 
швидким. Останній раз, коли я з 
ним зустрічалася, він говорив, що 
мріє щоб у нього була така ве‑
лика і порядна сім’я, як у його 
мами. Вона одна їх виховувала 
і всі вони виросли порядними і 
добрими людьми. Він планував, 
щоб у них з дружиною Катериною 
в сім’ї було не менше шести дітей. 
Всі хлопці передової були мені, 
як рідні. Для мене дуже важкий 
похорон, ледве стримую себе, щоб 
не розплакатись. Вибачте більше 
нічого не можу сказати, — сказала 
наостанок нашої розмови волон‑
тер Ольга.

На кладовищі з Вадимом попро‑
щалися востаннє. Поховали Героя 
під Гімн України від військового 
оркестру ЗСУ та військовий салют.

У понеділок, 
25 грудня, ми‑
нула річниця 
загибелі на‑
шого земля‑
ка, захисника 
Олексія Мар‑
кітана. Герой 
віддав своє 
життя побли‑
зу населеного 
пункту Чер‑

вонопопівка Сєвєродонецького району 
Луганської області.

Олексій народився 20 грудня 1989 року 
у Козятині. До шести років жив з бабу‑
сею і дідусем у селі Панасівка. Навчав‑
ся в першій школі. Далі вступив до Ві‑
нницького Міжнародного університету 

розвитку людини «Україна», де здобув 
диплом молодшого спеціаліста в галузі 
права. Був призваний на строкову службу 
в 2008 році.

У липні 2022 року, отримавши пові‑
стку, вирішили з коханою дівчиною На‑
талією створити сім’ю.

А 27 серпня 2022 року був призваний 
до військової частини №А 1126 на посаду 
стрільця, 2‑ї парашутно‑десантної роти, 
1‑го парашутно‑десантного батальйону.

Загинув 25 грудня 2022 року.
«У нього були великі плани на май‑

бутнє. Він дуже любив подорожувати і 
хотів побачити увесь світ. Олексій був 
гарним сином та люблячим чоловіком. 
Вічна пам’ять та слава Воїну! Низький 
уклін родині та близьким», — написала 
очільниця Козятинської громади.

Пам'ятаємо. річниця загибелі Героїв 
олексія маркітана і миколи коновальчука



RIA-К, 28 грудня 2023 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-107

анастасія кВітка

Випускника Сестринівської 
школи Віталія Лопушана наго‑
родили Почесним нагрудним 
знаком «Золотий хрест» від Го‑
ловнокомандувача ЗСУ.

Про таку високу та почесну 
нагороду йдеться у групі Сестри‑
нівської гімназії у соцмережах.

«Віталій захищає нашу Укра‑
їну з перших днів війни. Від‑
вага та сталевий дух молодого 
воїна гідні найвищої пова‑
ги», — пишуть у дописі.

Нагрудним знаком «Золотий 
хрест» нагороджують за сумлінне 
та успішне виконання бойових 

завдань, за високі показники 
бойової підготовки. Крім того, 
цією нагородою відзначають вій‑
ськових, які вчинили героїчні та 
визначні вчинки на війні.

війна

повідальність за встановлення 
флагштоків.

Сестра загиблого воїна Васи‑
ля Пирогова Ольга зі сльозами 
на очах запитала у міського го‑
лови, хто відповідальний за по‑
хоронну процесію.

— Дійшло до того, що тіло 
Героя не було кому з автівки 
до хати занести. З військових, 
яких відрядили на поховання 
воїна, двоє знаходились на ре‑
абілітації, а одному взагалі ще 
нічого важкого не можна носи‑
ти, — казала вона.

Згадали батьки іншого Героя 
про безповідальність посадо‑

вих осіб щодо поховання воїна. 
У випадку з їх сином процес 
пришвидшився, коли підняли 
на ноги причетних в області і 
столиці. Загиблого воїна похо‑
вали о 8‑й вечора.

Невирішеним досі залишається 
питання з фото на дошці Пам’яті, 
що на вулиці Пилипа Орлика.

— Там вже 102 Герої. Вільно‑
го місця дуже мало. На папері 
в проєктах все ніби є, але з яки‑
хось причин за фактом нічого 
немає, — казали родичі Героїв.

Катерина Пирогова каже: 
«Один раз фотографії зменши‑
ли, а що далі?» «Чому біля фото 
Героїв у центрі міста освітлення 

В’ячеслаВ Гончарук

Зустріч була запланована 
на 9 ранку. День середи ро‑
дини Героїв обрали не випад‑
ково. Адже в середу в очільниці 
міста прийомний день грома‑
дян. У призначений час матері, 
батьки і сестри загиблих воїнів 
прийшли до кабінету міського 
голови, а її не було. Як вияви‑
лося пізніше, Тетяна Єрмолаєва 
в цей час в межах міста про‑
водила важливу зустріч.

Родини Героїв вирішили під‑
нятися на третій поверх і чекати 
міського голову в залі сесійних 
засідань.

О 9.20 в зал місцевого «пар‑
ламенту» прийшли заступник 
міського голови Павло Хол‑
ковський, керуюча справами ви‑
конкому Аліна Тимощук, секре‑
тар Козятинської міської ради 
Ірина Репало, начальник відділу 
по зв’язках з громадськістю Те‑
тяна Римша та начальник ЖКГ 
Іван Вовкодав.

З пропозиції Павла Холков‑
ського та Ірини Репало заступ‑

ник міського голови по ЖКГ 
Іван Вовкодав представив на об‑
говорення проєкт Алеї Слави, 
що на центральному кладовищі. 
І в цей момент на зустріч з ро‑
динами загиблих прийшла місь‑
кий голова Тетяна Єрмолаєва.

По Алеї Слави родини Героїв 
зауважили, що третій ряд, якщо 
він, не дай Боже, буде, закла‑
дати не можна, бо буде дуже 
малий прохід.

Потім стали обговорювати 
розміщення флагштоків. Альо‑
на Венжик повідомила, що 
була на Алеї Слави і земля там 
сильно роскисла, флагштоки 
похилилися.

— Один із флагштоків сильно 
нахилився на пам’ятник Олега 
Ясінського. Якщо він впаде, 
то пошкодить пам’ятник Ге‑
роя, — сказала пані Альона.

З цього питання зав’язалася 
дискусія, чи зобов’язані під‑
рядники, що виготовляють 
флагштоки, встановлювати їх, 
щоб вони не хиталися. Родини 
Героїв в один голос заявили, 
що підрядник склав з себе від‑

родичі героїв прийшли 
за відповідями
на нервах  У середу, 20‑го грудня, 
родини загиблих Героїв прийшли 
до міського голови, щоб отримати 
відповідь на свої запитання. зокрема, як 
у козятині вшановують пам'ять Героїв. 
Пройшло 22 місяці повномасштабної 
війни, а матері загиблих воїнів схиляються 
до думки, що майже нічого не зроблено

у плані алеї слави на міському кладовищі є третій ряд. 
Родини загиблих переконані, що якщо він буде — тоді буде 
вузький прохід

«Там вже 102 Герої. 
Вільного місця мало. 
На папері в проєктах 
все ніби є, але з 
якихось причин за 
фактом нічого немає» немає?» — доповнили пані Ка‑

терину родини інших загиблих 
воїнів.

Виявляється, що у всьому ви‑
нні депутати, то вони на сесії 
не ходять, то вони на сесії не ре‑
єструються, то фахово подання 
не подають.

Такої відповіді міського голови 
не зрозуміли в родинах загиблих 
воїнів. Дискусія стала проходити 
спочатку на підвищених тонах і 
переросла в істерику з боку ма‑
тері Героя. Міський голова в тій 
ситуації покинула залу сесійних 
засідань. За якийсь час родини 
загиблих воїнів трохи заспокої‑
лись, але ставили питання: чому 
в інших містах чи громадах з 
меншим бюджетом пам’ять про 

хлопців, які віддали своє життя, 
жива, а в нашій громаді щось 
заважає?

Щоб пришвидшити процес, 
вирішили створити робочу гру‑
пу. До неї увійшли спеціалісти 
міської ради, працівники ЖКГ 
та по зв’язках з громадськістю, 
родичі Героїв.

Завершилась зустріч родин 
Героїв з міським головою кос‑
метичними правками проєкту 
Алеї Слави на міському кладо‑
вищі. На що батько загиблого 
воїна Богдана Іщука Олег Іщук 
сказав:«Все воно вже давно є. 
Про якісь зміни треба розбира‑
тися на місці. Чого нема — так це 
конкретних дій від влади. Коли 
почнуться дії, то все буде добре».

олена уДВуД

Нещодавно фінська асоціація 
«OMRI RY — PRO UKRAINA» 
передала до нашої країни велику 
гуманітарну допомогу, яка стане 
в нагоді захисникам взимку. Ве‑
личезну партію буржуйок, термо‑
грілок, лопат, маскувальних сіток 
та інших потрібних та важливих 
для бійців речей доправили за‑
вдяки «Товариству українців 
у Фінляндії» на чолі з директором 
та волонтеркою Катериною Ніє‑
мінєн. Із перевезенням вантажу 
допомогла логістична компанія 
«Auta Ukrainaa Logistiikkakeskus».

Гуманітарну допомогу розпо‑

ділили між різними волонтер‑
ськими фондами. Частину партії 
направили на благодійний фонд 
«Бойовий волонтер України», 
до якого входять козятинчани. 
Це 144 буржуйки та інші речі. 
Цю допомогу волонтери фонду 
вже встигли передати на Бах‑
мутський напрямок, а також 
53 і 95 бригаді, та 120 бригаді, 
де проходять службу бійці з Ко‑
зятина. Тож наші захисники вже 
почали грітися.

— Наші фінські друзі розподі‑
лили усю гуманітарну допомо‑
гу між різними фондами, щоб 
максимально швидко доправити 
її до військових частин та бри‑

зробили військовим теплий 
подарунок перед новим роком

нагородили 
«золотим хрестом»

гад, а для того, щоб ефективно 
комунікувати, створили чат між 
фондами, — розповідає Сергій 
Гайдучок, волонтер фонду «Бо‑
йовий волонтер України». — Го‑
лова нашого фонду Володимир 
Буцій зараз увесь час займається 
доставкою буржуйок та гумані‑
тарної допомоги. Також задіяли 
ще один козятинський фонд, 
«Паросток добра». Виявилося, 
що чоловік волонтерки з Фін‑
ляндії — Олексій Щерба — родом 
із Козятина.

Волонтери фонду «Бойовий 
волонтер України» продовжують 
доставляти гуманітарну допомогу 
відповідно до військових запитів.
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кримінал

ментів, протоколів про адміні‑
стративні правопорушення, полі‑
цейський надістав їх у Козятин‑
ський міськрайонний суд. Стало 
відомо його рішення — визнати 
невинним. Чому? Розповідаємо 
детальніше про саму постанову 
суду, яку оприлюднили 4 грудня. 
Її ми знайшли у єдиному дер‑
жавному реєстрі судових рішень.

Як йдеться у документі, 
на судове засідання тракторист 
не з'явився. Однак його адвокат 
звернувся до суду з клопотан‑
ням про закриття провадження 
у справі. Мотивував це тим, що 
працівники поліції порушили 
вимоги Інструкції з оформлен‑
ня матеріалів про адміністра‑
тивні правопорушення у сфері 

забезпечення безпеки дорож‑
нього руху. Надали як доказ 
відеозапис, який складається з 
десяти окремих фрагментів, при 
цьому на жодному з фрагментів 
не відображений факт керуван‑
ня тракториста транспортним 
засобом.

Суд взяв до уваги це клопо‑
тання і прийшов до висновку — 
закрити провадження по справі, 
за відсутності в діях тракториста 
події та складу адміністративного 
правопорушення і визнати трак‑
ториста невинуватим.

Мовляв, із відеозапису вбача‑
ється, що поліцейський не до‑
тримався вимоги під час прове‑
дення огляду на стан алкоголь‑
ного, наркотичного чи іншого 
сп’яніння. А саме, відеозапис 
не зафіксував зупинку тран‑
спортного засобу, особу, яка 

анастасія кВітка

На початку жовтня наші жур‑
налісти здійснили патрулювання 
разом із махнівським шерифом 
Артемом Ільчуком. Провели з 
офіцером цілий день. Він ви‑
явився насиченим на виклики і 
розпочався з виїзду на межу сіл 
між Махівською та Глуховець‑
кою громадами. Там, на польовій 
дорозі стояла автівка з військо‑
вослужбовцями, які, зі слів лю‑
дей, керували машиною в стані 
алкогольного сп'яніння. Автівка 
мала пошкодження кузова, було 
вибите заднє скло. У машині си‑
діло четверо чоловіків, вони були 
нетверезі. Той, що був за кермом, 
мав посвідчення військового і… 
зброю.

Коли поліцейські офіцери пе‑
редали справу військовій служ‑
бі правопорядку, вирушили далі 
на патрулювання.

Їздили селами громади — 
Безіменне, Молотківці, Юрів‑
ка, Поличинці, Тернівка, Мала 
Клітенка. Перевіряли, чи все 
спокійно. У той день затримали 
двох трактористів‑порушників. 
Одного — на під’їзді до Поли‑
чинців. У нього не було при собі 
посвідчення водія з відповідною 
категорією на право керування 
трактора та реєстраційних до‑
кументів на транспортний засіб. 

Другого — у Марківцях. Він їхав 
на тракторі з сівалкою. Першо‑
черговою причиною зупинки було 
те, що у кабіні, окрім водія, їхав 
пасажир. А згідно з правилами 
дорожнього руху, це заборонено. 
Та коли тракторист вийшов, ста‑
ло зрозуміло — це не єдине його 
порушення. Він мав всі ознаки 
алкогольного сп’яніння.

На запитання поліцейського 
офіцера, що вживав, чоловік спо‑
чатку сказав, що пиво, а згодом 
у розмові проговорився ще й про 
горілку. Розказав, що сіяв пше‑
ницю, а потім сіли пообідати. 
Додому не доїхав декілька метрів.

Поліцейський офіцер ознайо‑
мив тракториста з його правами 
та обов’язками і запропонував 
пройти огляд на «АлкоФорі». 
Тракторист погодився і надув 
у трубку 1,85 проміле, при до‑
пустимій нормі 0,02. Все запи‑
сали камери.

Тракторист дуже хвилювався, 
визнавав свою вину і сказав, що 
більше не буде пити. Але факт 
зафіксували, постанови винесли. 
За пасажира у кабіні — 425 гри‑
вень штрафу. Покарання за те, 
що сів за кермо п’яний, мав вирі‑
шити суд. Міра покарання, у разі 
доведення вини, від 17 до 34 ти‑
сяч гривень, з позбавленням пра‑
ва керування на рік.

Після оформлення всіх доку‑

остограмленого тракториста 
У сУді визнали… невинним
злочин і покарання  восени 
у марківцях поліцейський офіцер 
громади зупинив тракториста через 
порушення правил дорожнього руху — 
віз у кабіні пасажира. Та, як виявилося 
згодом, був ще й напідпитку. нещодавно 
у суді його визначили невинним, через 
недостатню кількість доказів. Що з цього 
приводу кажуть у поліції?

коли тракторист вийшов з кабіни, його мова та рухи 
вказували на одне — він у стані сп’яніння. алкотестер 
показав 1,85 проміле алкоголю в крові, при нормі 0,02

«Якщо ці протоколи 
будуть скасовуватися, 
навіщо їх тоді писати. 
Не хочеться бачити 
на дорогах водіїв 
у нетверезому стані»

ним керувала та відмову водія від 
проходження медичного огляду 
на визначення стану алкогольно‑
го (наркотичного) сп'яніння. Тим 
більш, відеозапис складається із 
декількох частин, що категорич‑
но забороняється, хоча в прото‑
колі зазначили, що до матеріалів 
справи долучається безперервний 
відеозапис.

Ось такі доводи навели у суді.
А що каже поліцейський Ар‑

тем Ільчук з цього приводу, який 
складав протоколи за правопо‑
рушення?

— Бодікамера пише чи 5 чи 
10 хвилин, я точно не пам'ятаю 
і далі автоматично включає но‑
вий запис, — коментує офіцер. — 
Не має такого, шо вона пише 
дві години. Така процедура цієї 
камери. Ми знімали від початку 

і до кінця — від моменту, коли 
я вийшов з машини і до кінця. 
Ми надали до суду всі ці відео. 
Скажу так, з 9 протоколів таких 
за рік, це перший скасований. 
Чого не викликали свідків? Я ж 
писав пояснення, вказав у прото‑
колі. Є законна причина зупин‑
ки — порушення правил дорож‑
нього руху. Винесли постанову, 
вона не оскаржена. При спілку‑
ванні з водієм виявили в нього 
ознаки сп'яніння. Водій на каме‑
ру був згідний з виявленим по‑
рушенням. Це все записано, вся 
наша з ним розмова. Якщо буде 
так робитися, і всі ці протоколи 
будуть скасовуватися, навіщо їх 
тоді писати. Не хочеться таке 
спускати. Не хочеться бачити 
на дорогах водіїв у нетверезому 
стані.

анастасія кВітка

Днями до поліції із заявою про кра‑
діжку звернувся 31‑річний вінничанин. 
Чоловік розповів, що він виявив відсут‑
ність інвалідного візка своєї доньки, який 
вони завжди залишали у під’їзді будинку.

У ході оперативно‑розшукових заходів 
та завдяки перегляду камер відеоспос‑
тереження поліцейські відділення по‑

ліції № 1 Вінницького райуправління 
встановили та розшукали зловмисницю, 
причетну до вчинення крадіжки. Нею 
виявилася раніше судима за аналогічний 
злочин 49‑річна жителька Хмільницького 
району.

Як з'ясувалось, жінка зайшла до під’їзду 
будинку, у якому проживають потерпі‑
лий та його донька, звідки викрала візок. 
Розшукали правопорушницю за її міс‑

цем проживання. Реалізувати викрадене 
майно зловмисниці не вдалося.

За цим фактом слідчі розпочали кримі‑
нальне провадження за ч. 4 ст. 185 Кри‑
мінального кодексу України (крадіжка). 
За такий злочин передбачено покаран‑
ня — до 8 років позбавлення волі.

Наразі вирішується питання щодо по‑
відомлення жінці про підозру та обрання 
їй запобіжного заходу.

жителька нашого району вкрала 
у 7‑річної дитини інвалідний візок
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вальні сітки декількох видів: для 
техніки, для окопів і бліндажів.

— Скільки жінок волонтерів 
працює у терцентрі?

— У повному складі жіноча 
частина ради ветеранів, плюс 
наші працівниці і добрі знайомі 
терцентру. Десь 6–8 жінок ви‑
ходять кожного дня. Приходять 
всі, у кого є вільний час.

— А молодь до вас заходить?

В’ячеслаВ Гончарук

В актовому залі терцентру його 
працівники облаштували цех з 
виготовлення продукції для на‑
ших захисників. Ближче до ві‑
кон поставили рами для плетін‑
ня маскувальних сіток. Ближче 
до сцени — столики нарізання 
стрічок. Від входу — ящики з 
окопними свічками. Не всі ящи‑
ки зі свічками вже наповнені та 
волонтерки терцентру кажуть, 
що з поставленим завданням 
впораються вчасно.

Шестеро жінок плетуть мас‑
кувальну сітку. Запитуємо у го‑
ловної рукодільниці Лариси 
Казмірчук, чи важка це справа.

— Справа не важка, але дуже 
відповідальна. Не можна робити 
довгих прямих ліній. Це впадає 
в очі. Краще робити змійку. 
Коли смужка закінчується, то її 
кінчик теж зав’язуємо на вуз‑
лик. Дуже важливо, щоб стрічки 
змійкою лягали щільно і у стріч‑
ках було якнайменше масивних 

вузлів. Адже через них сітка ви‑
ходить важкою, особливо, якщо 
тканина намокне, — каже руко‑
дільниця.

— Раніше ви плели сітки із 
стрічок кольору хакі, а тепер 
білі. Це замовлення від наших 
захисників чи ваше особисте 
раціоналізаторство?

— Ні, ми працюємо на за‑
мовлення військових, що вони 
замовляють через волонтерів — 
те ми й виконуємо. На фронтах 
сходу України сніг і потрібні білі 
маскувальні сітки. Щоправда за‑
раз відлига, а через пару днів 
знов може засніжити. Треба, щоб 
у наших захисників були маску‑

плести білі сітки для воїнів — 
відповідальна робота
допомога армії  У міському терцентрі 
перед різдвяно‑новорічними святами ми 
часті гості. кожного разу для пацієнтів 
центру соціального обслуговування 
тут проводять майстер‑класи. нині тут 
плетуть маскувальні сітки

маскувальна сітка готова. вона захистить 
бійців від ворожих очей

у терцентрі кипить робота. військові 
замовили через волонтерів білі сітки

Треба, щоб у наших 
захисників були 
маскувальні сітки 
декількох видів: для 
техніки, для окопів і 
бліндажів — Тільки ті, хто приходить 

до нас з мамою чи бабусею.
— Скільки у вас може працю‑

вати людей?
— Не більше 20, якщо буде 

більше, будемо заважати одне 
одному. Тільки хто мав можли‑
вість і час прийти до нас, вони 
вже з нами. Часто нам допома‑
гають пацієнти терцентру. В бі‑
лій сітці є свої тонкощі і ми їм 

дали відпочити, а хто вже зовсім 
не може без роботи, то нарізають 
для сіток стрічки.

— Матеріалу для допомоги 
військовим у вас вистачає?

— Без роботи не сидимо, але 
якщо хтось тканину чи віск при‑
несе, то зайвим не буде. Що 
люди принесуть — з того наші 
майстрині відправлять допомогу 
нашим захисникам.

на святвечір «легіон» зробив собі подарунок
В’ячеслаВ Гончарук

Минулої неділі 12 команд чемпіо‑
нату Вінницького району з футзалу 
вп’яте зібралися у спортивному залі 
місцевого ліцею села Сосонка. Ігри 
п’ятого туру проходили в дружній 
атмосфері і були видовищними. 
Адже зустрічалися сусіди по турнір‑
ній таблиці та команди, які хотіли 
набрати перші очки.

Першими на спортивний май‑
данчик вийшли «Колос» (Іванівці) 
та «Зоря» (Зарванці). Їх змінили 
на майданчику ФК «Сосонка» та 
наш «Легіон». Гра за № 3 відбулася 
між «Олімпіком» (Вороновиця) та 
«Нивою» зі Стрижавки. Четвертими 
стартували «Оріон» (Малі Крушлин‑
ці) та ФК «Лука» (Лука‑Мелеш‑
ківська), ФК «Турбів» та «Ронекс» 
(Вороновиця) завершували ігровий 
день. «Динаміт» (Вороновиця) та 
ДЮСШ Десна, Стрижавка гру 5‑го 
туру не проводили.

Наш «Легіон» — єдиний з ко‑

лективів, який ще не втратив від 
початку чемпіонату жодного очка. 
І в 5‑у турі козятинські футболісти 
отримали переконливу перемогу над 
одним із лідерів чемпіонату та гос‑
подарями майданчика футболістами 
Сосонки.

Відкрив рахунок в грі Дмитро 
Козир, потім відзначились Олек‑
сандр Козюк та Ярослав Корніюк. 
За рахунку 0:3 завершилась перша 
половина зустрічі.

У другому таймі Олександр Ко‑
зюк та Ярослав Корніюк забили ще 

по м’ячу та обоє оформили дубль. 
Далі Сергій Ткач, Дмитро Кобернюк 
та Роман Гнатюк завершили яскра‑
ву перемогу «Легіона» над коман‑
дою, яка після четвертого туру була 
в трійці лідерів чемпіонату.

Переконлива перемога наших зем‑
ляків 1:8. «Легіон» йде без очкових 
втрат –15 очок.

За лідером з двохочковим відста‑
ванням — гравці ФК «Лука», які 
в цьому турі перемогли «Оріон». 
На чисте третє місце вийшов ФК 
Турбів. В їхньому активі 12 очок.
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для гостей виставки, які завітали 
на відкриття, підготували сюр‑
приз. ольга та олена Слободянюк 
провели майстер‑клас, на якому 
показали, як створити янгола із 
елементами витинанки. Разом із 
майстринями творили юні козя‑
тинчани.
основа для такого янгола — де‑
коративна проволока, паєтка та 
папір. Паєтку олена прикріплює 

до проволки, закручує і виходить 
голова та німб. завдання Єгора, 
який прийшов на майстер‑клас — 
зробити тіло янгола. для цього із 
двох однакових половинок папе‑
ру треба зробити віяла. аби вони 
вийшли рівними, майстриня 
ділиться невеликим секретом.
— Береш листочок і складаєш 
його навпіл, — каже олена. — 
Потім ще раз навпіл, і знову. Та‑

ким чином ми намічаємо рівні 
лінії, по яких потім будемо скла‑
дати віяло. Якщо його скласти 
так, як ми звикли, без намічених 
ліній, віяло може вийти нерівним 
і янгол буде мати неестетичний 
вигляд.
на одній половинці майстри‑
ня показує, як скласти віяло. із 
другою Єгор працює самотужки. 
Тепер треба зробити янголу руки. 

для цього обидва віяла загина‑
ють з одного боку.
— Тепер бери ножиці і вирізай 
витинанку на краю крила і 
спіднички, — продовжує май‑
стриня. — краще різати не скраю, 
а зсередини леза. Тоді ножиці 
не зісковзують і легше ріжуть.
залишилося зібрати янгола 
до купи. Спочатку до тулуба 
двостороннім скотчем прикле‑

юють руку. Тоді склеюють обидві 
половинки й голову, також за до‑
помогою двостороннього скотча.
— Скотч треба приліпити до обид‑
вох половинок, щоб голова кра‑
ще приклеїлася, — дає настанову 
олена.
всього п’ять хвилин і янгол го‑
товий. Його можна постави‑
ти на поличку, або ж повісити 
на ялинку.

навчали робити янголів

музичної школи. Вона приїхала 
до нашого міста з Генічеська. 
На її витинанці Різдвяно‑Ново‑
річні мотиви та елементи при‑
роди — сніговик, Віфлеємська 
зірка, дерева із птахами, засніжені 
будинки.

Авторка проєкту, художниця 
Тетяна Куліш на своїй витинан‑
ці зобразила народні мотиви: 
церкву, маки, соняхи, хати під 
стріхою, дерева. Викладач Дитя‑
чої музичної школи, художниця 
Інга Загайкевич доповнила свою 
витинанку малюнками на Різдвя‑
но‑Новорічну тематику.

Долучилася до проєкту також 
авторка цієї статті. Моя витинан‑
ка розповідає історію про те, як 

Санта‑Клаус поспішає до чем‑
них діточок із подарунками під 
ялинку.

— Хочу подякувати усім, хто 
долучився до цього проєкту, — 
каже організаторка Тетяна Ку‑
ліш. — Дякую працівникам на‑
шого будинку культури Ларисі, 
Ользі, Дар’ї, Анатолію, Сергію 
та начальнику відділу культури 
Світлані Рибінській. Без їх допо‑
моги ми б не змогли зробити цю 
виставку. І дякую нашим худож‑
ницям, що зголосилися створити 
витинанки.

Подивитися на красу витина‑
нок можете і ви. Виставка «Різд‑
вяна витинанка» діятиме впро‑
довж січня.

олена уДВуД

У п’ятницю, 22 грудня, в місь‑
кому будинку культури відкрили 
виставку «Різдвяна витинанка». 
Сім великих витинанок створили 
козятинські художниці та мист‑
кині. Експозицію доповнили па‑
перовими янголами та картинами 
на Різдвяно‑Новорічну тематику.

— Витинанка завжди була, є і 
буде дуже популярною в Укра‑
їні, — каже художниця‑акваре‑
ліст Тетяна Куліш, організаторка 
проєкту. — Раніше витинанками 
прикрашали вікна оселі й пері‑
одично міняли їх, тому що вони 
забруднювалися. Зараз худож‑
ники підходять до цієї справи 
дещо інакше і створюють ви‑
тинанки, якими прикрашають 
великі площі. Наші художники 
вперше в Козятинській грома‑
ді спромоглися зробити таку 
виставку. Представлені роботи 
презентують найкращі моменти 
народного декоративного мисте‑
цтва. На цих витинанках можна 
побачити солярні знаки, сніжин‑
ки, будівлі, ангелів, які славлять 
Різдво, сніговиків, жіночі обра‑
зи. Кожен художник намагався 
передати у роботі свої емоції та 

світовідчуття. Усі роботи відріз‑
няються одна від одної, у кожній 
своя інтрига.

До проєкту долучилося сім 
учасниць. Серед них як професій‑
ні художниці, так і аматорки. На‑
талія Баштова — керівник гуртка 
«Берегиня» при Центрі дитячої та 
юнацької творчості, на якому діти 
опановують традиційні види укра‑
їнського мистецтва. Тож не див‑
но, що на її витинанці автентичні 
мотиви: церква, дерево життя та 
лялька‑мотанка. Адже Наталія 
відома також як майстриня, яка 
виготовляє мотанки. Додамо, 
що витинанку Наталія створила 
не сама — до роботи долучилися 
вихованці її гуртка.

Олена Слободянюк — відома 
у Козятині майстриня, яка ви‑
готовляє каркасні паперові ляльки 
із серветок. На своїй витинанці 
мисткиня зобразила Ангела, що 
несе різдвяну зірку. Сестра Олени, 
Ольга Слободянюк — дизайнерка. 
На її витинанці витончений та 
ніжний жіночий образ. Це — впіз‑
навана для Ольги техніка, адже 
дизайнерка створює інтер’єрні 
картини у подібній стилістиці.

Анжела Коренкова — професій‑
на художниця, викладач Дитячої 

різдвяні витинанки створили 
козятинські хУдожниці
автентично  вперше у козятині 
презентували виставку витинанок. Сім 
полотен, довжиною майже в 2,5 метра, 
прикрасили фойє міського будинку 
культури. і створили їх не професійні 
майстри витинанок, а художниці та 
мисткині. Розповідаємо, хто долучився 
до проєкту і що зобразили на витинанках

сім мисткинь створили сім витинанок. кожна робота має 
свою родзинку

ольга та олена слободянюк провели майстер‑клас. 
Показували юним учасникам, як робити паперового янгола з 
елементами витинанки

Долучилася до 
формування виставки 
художниця-аматор 
Наталія Юхимець, яка 
представила картину 
на зимову тематику

Ця газета надрукована на папері, що наданий нам в якості гуманітарної допомоги та за підтримки компаній: 
АНРВУ, WAN-IFRA, Agora, Norske Skog, БО «УСЛ» та Kinstellar.
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щоб вона блищала. Ватяні іграшки 
важко зберегти, тому вони надзви‑
чайно дорогі. Але нашому музею 
пощастило знайти чимало таких 
прикрас.

— Це вже дешевші іграшки, 
вони називаються монтажні, — 
показує директорка Музею. — Їх 
виготовляли із дротів. У нас тут 
іграшки у формі гелікоптера, ра‑
кети, зірки та супутника. Вони 
з’явилися у 60‑ті роки, тому що 
освоювали космос. Ще серед 
іграшок трапляються дирижаблі, 
диліжанси. Дуже популярні були 
у нас овочі та предмети домашньо‑
го вжитку. Ось ви бачите самовар, 
чайник, лампу.

крихітні ялинки Для 
хрущоВок

Були також іграшки з паперу, 
які виготовлялися за технологією 

пап’є‑маше. І картонажні іграш‑
ки. Їх ще називали «дрезденками», 
тому що родом вони із німецького 
міста Дрезден. Також німці по‑
дарували нам моду прикрашати 
верхівку новорічних дерев скля‑
ними шпилями.

— Тепер хочу вам показати 
іграшки хрущовського періоду, — 
продовжує Макаревич. — Перед 
вами ялинка 1960‑их років. Її по‑
дарувала нам Людмила Дзюбенко. 
Вона невелика і на ній маленькі 
іграшки. Колись у Козятині люди 
жили в невеликих квартирах‑хру‑
щовках, часто вони були кому‑
нальні. Такі мініялинки з’явилися 
для того, щоб була змога розмісти‑
ти новорічне дерево навіть у кри‑
хітній комунальній квартирі. У нас 
в експозиції дві такі мініатюрні 
ялинки, іграшки до яких нам 
подарувала художниця Світлана 
Ігнатенко.

олена уДВуД

Нині перед Новим роком ми ста‑
вимо вдома ялинку і прикрашаємо 
її іграшками, гірляндами та різно‑
кольоровим дощиком. Ця традиція 
нова і з’явилася вона лише всере‑
дині ХІХ століття. А колись укра‑
їнці відзначали Новий рік восени і 
тоді замість ялинки ставили в хаті 
дідуха, який символізував дерево 
життя і вважався оберегом родини. 
Його робили у день першого сно‑
па, коли господар заходив у поле 
і вижинав серпом перший сніп. 
За традицією, у дідух зв’язували 
стільки ж колосків, скільки днів 
у році. Згодом Новий рік почали 
святкувати навесні, про що роз‑
повідає навіть відомий «Щедрик» 
Леонтовича. І тоді в хатах українці 
ставили святкове дерево. Але це 
була не ялинка, а гілка вишні або 
черешні. Про це розповіла ди‑
ректор Музею історії міста Лілія 
Макаревич на відкритті виставки 
«Свято наближається», яку пре‑
зентували напередодні Різдвяно‑
Новорічних свят.

У виставковій залі презентували 
дев’ять штучних ялинок, прикра‑
шених іграшками різного періоду. 
Найдавніші ялинкові прикраси — 
це герої казок.

— Ось перед вами Колобок, — 
показує іграшку Лілія Макаре‑
вич. — Щоправда, він без носика. 
Це дуже рідкісна іграшка.

яблука зі скла
Нині більшість ялинкових при‑

крас робляться з пластику. Колись 

надзвичайно популярним матері‑
алом було скло. Традиція прикра‑
шати новорічну зелену красуню 
саме ялинковими іграшками зі 
скла пішла з Німеччини.

— Колись новорічні дерева при‑
крашали яблуками, горіхами, які 
загортали у фольгу, марципановим 
печивом і цукерками, — розповідає 
директорка Музею. — Але одного 
року в Німеччині яблука не вро‑
дили, не було чим прикрашати 
ялинки і німці придумали зробити 
яблука зі скла. Спочатку ці іграш‑
ки були дуже важкі і їх заповню‑
вали шкідливою речовиною. Вони 
були дуже красиві і блищали, наче 
срібло. Потім у виробництві стали 
використовувати саме срібло, яке 
не шкодило здоров’ю.

У експозиції Музею історії міста 
є навіть масивні скляні іграшки, 
які використовували для великих 
ялинок, котрі ставили в палацах.

— Дуже популярними в укра‑
їнців були лускавки — це скляне 
намисто, яке вдягали на ялинку, — 
показує Лілія Макаревич. — Воно 
було більш поширене на заході. 
Його називали лускавками, тому 
що воно швидко лускалося і било‑
ся. Колись таке намисто вдягали 
дівчата. Щойно вдягнула, а ще 
якщо хлопець запросив на та‑
нок — тільки лускавки лишаються 
у тебе на шиї.

Окрім скла, використовували 
ще й вату. Корпус таких іграшок 
робили з дроту. Аби вата тримала 
форму, використовували крохмаль. 
Іграшку покривали канцелярським 
клеєм та посипали блискітками, 

як прикрашали ялинкУ наші 
матУсі, бабУсі й прабабУсі
ретро  нині ми святкуємо новий рік 
у ніч з 31 грудня на 1 січня, а колись 
початок року відзначали навесні і навіть 
восени. Що ставили у хаті замість ялинки, 
чому у нас з’явилися крихітні штучні 
зелені красуні — розповіли у музеї історії 
міста. а ще показали старовинні рідкісні 
іграшки з вати, картону і не тільки

цього дідуха подарувала музею майстриня ольга 
мельник. У ньому стільки ж колосків, скільки днів у році

іграшки не тільки вішали на ялинку, а й ставили під неї. 
Цю дерев’яну пірамідку передала до фондів музею Тетяна 
Яковлєва

Замість гірлянд 
на ялинку колись 
вішали лускавки — 
це скляне намисто, 
є ще прапорці 
з героями казок

Іграшки не лише вішали 
на ялинку, а й ставили під неї. 
Одну з таких подарувала музею 
волонтерка Тетяна Яковлєва. Це 
дерев’яна пірамідка, приблизно 
30‑40‑их років, яка збереглася 
до наших днів у первозданному 
вигляді.

— Хочу вам показати іграшку 
з мого дитинства. У 60‑их ро‑
ках було дуже багато сніжинок 
із личками. Всередині личка на‑
бита тирса. А як ви прикрашали 
в дитинстві ялинки? — запитала 
Лілія Макаревич гостей виставки.

— У дитинстві у нас були казкові 
іграшки у формі коників, — відпо‑
відає Міла. — Ще ми обов’язково 

дивилися, чи є цукерки шоколадні 
на ялинці, щоб їх з’їсти. А як вже 
стала старшою, ми прикрашали 
ялинку гарними великими кулями, 
у яких всередині були зірки. Такі 
всі купували. Ми їх берегли, щоб 
вони не розбилися.

Святкову атмосферу на від‑
критті створила учениця Му‑
зичної школи Лілія Гайдучок. 
Дівчина заспівала пісню. Му‑
зей історії міста запрошує усіх 
козятинчан завітати на виставку 
«Свято наближається». Виставка 
діятиме до 20 січня. Вхід вільний. 
Музей розташований на вулиці 
Грушевського, 15. Працює з 
9 до 18 години у будні дні.

олена уДВуД

До нас за допомогою звер‑
нулася козятинчанка Олена. 
Жінка у розпачі — вже тиж‑
день не може знайти свою кицю 
Марту. Вона зникла минулої 
суботи.

— Я вже обходила, обдивила‑

ся, всіх попитала, нічого не до‑
помогло, — розповідає Олена. — 
Марта буквально на кілька го‑
дин вийшла на вулицю і чи то з 
двору сама пішла чи може хто 
забрав. Напишіть, будь ласка, 
про мою кішку. Може хто її 
бачив, чи прихистив, чи може 
хтось бачив її вдома у своїх 

«на неї чекають вдома, може нам пощастить»
знайомих. Допоможіть повер‑
нути. На неї чекають вдома. 
Може люди почитають і нам 
пощастить. Вона стерилізова‑
на, у неї відповідне харчування. 
Ніхто не знає, чим її годувати 
потрібно. Вона дуже гарненька і 
пухнаста. Може хтось подумав, 
що вона нічийна і тому її забрав.

Марта зникла на початку ву‑
лиці Грушевського (неподалік 
від автозаправної станції). Їй 
один рік, кішка пухнаста, сіро‑
го кольору. Подивіться уважно 
на фото. Якщо ви бачили цю 
кішечку, або ж прихистили її, 
зателефонуйте за номером (096) 
350‑53‑70.
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не може прийти до храму, при‑
вітав тих, хто в дорозі і в полі.

— Вітаю всіх, хто разом з нами 
святкує це велике свято, — ска‑
зав на завершення святої літургії 
Отець Василь.

Коли віряни храму стали роз‑
ходитись, ми запитали у них, як 
вони звикають до нового кален‑
даря.

— А що до нього звикати? 
В нашій сім’ї Різдво 25 грудня 
відзначаємо вже третій рік. Так 
святкували наші діди та праді‑
ди, — каже прихожанка Марія. 

Трохи послизнувшись на дорозі, 
вона продовжує. — Яка дорога 
слизька, ледь не впала, а треба 
швидко додому йти, цукерки ко‑
лядникам готувати.

— І мені треба швидко, — каже 
козятинчанка Наталія. Пішли 
готуватися до зустрічі з коляд‑
никами і ми.

Як виявилося пізніше, най‑
активнішими були колядники 
Непедівки. Вони почали співа‑
ти колядок близько 13‑ї години. 

новини

В’ячеслаВ Гончарук

Недільного ранку, 25 грудня, 
за традицією пішли до церкви 
Покрови Пресвятої Богородиці. 
Там святкову літургію проводив 
настоятель храму отець Василь, 
а церковний хор співав колядки. 
У молитвах до Бога священник 
звертався до Батька небесного і 
просив у нього миру в Україні 
і щоб всі її захисники живими 
повернулись додому.

По завершенні служби Божої 
священик звернувся до прихожан 
храму:

— Цього року ми вперше свят‑
куємо Різдво 25 грудня так, як 
написано в календарі. В кален‑
дарі, за яким Різдво Христове 
відзначали наші прабабусі і 

прадіди. Сьогодні ви чули по‑
слання Блаженнішого Епіфанія, 
що Різдво Христове це є най‑
величніше свято над святами. 
Тому що якби не народився 
Ісус Христос, то ми б сьогодні 
не були християнами. Сьогод‑
ні ми не могли б співати ко‑
лядок. В це свято я найперше 
вітаю наших воїнів, волонтерів, 
лікарів української армії, хай 
Ісус Христос всіх їх збереже і 
поверне додому живими і здо‑
ровими. А нашу рідну Україну 
збереже, помилує і благословить 
її на многії і благії літа.

Церковний хор разом із прихо‑
жанами та отцем Василем стали 
співати «Многії літа».

Другими отець Василь привітав 
всіх тих, хто прикутий до ліжка і 

як за календарем прадідів 
відзначили різдво
свято  Святвечір і Різдво вважається 
одним із найголовніших релігійних свят. 
Його здавна з нетерпінням чекали діти, 
а дорослі цінували і зберігали традиції. 
Це була і є особлива пора для кожної 
української сім’ї. Цього року ми зустріли 
Різдво за «новим календарем». коли 
побували в церкві, склалося враження, 
що Різдво 7 січня ніби й не святкували

у церкві Покрови Пресвятої богородиці святкову службу 
проводив настоятель храму отець Василь. а церковний хор 
співав колядки

«У це свято 
я найперше вітаю 
наших воїнів, 
волонтерів, лікарів 
армії. Хай Господь всіх 
їх збереже» Коли завершили — не знаємо. 

Відомо тільки, що співали вони 
дуже гарні й популярні з Захід‑
ної України і нові патріотичні 
колядки.

Гучно лунали дитячі співи 
на Залізничному, в центрі Вер‑
нигородка та на посьолку.

Мало ходили колядники 
в Іванківцях у мікрорайоні 
«до ставу» і трохи більше в ра‑
йоні сільського клубу. Мало 
колядників ходили в Сигналі, 
сповна виправив ситуацію во‑
кальний ансамбль «Берегиня». 

Вони заспівали колядок для всієї 
громади і всіх українців. Мало 
було колядників у селі Козятині 
та на Білій Казармі, де за годи‑
ну до хати зайшли тільки двоє 
хлопчиків. На ПРБ ми не бачили 
на вулиці ні дітей, ні навіть до‑
рослих.

Гарні, нові, патріотичні коляд‑
ки нам співали Макар з Арсеном, 
Ангеліна і Нікіта, Денис і Тімур, 
Максим, Михайло і Мілена. Діти 
великі молодці. Тільки їхніх ста‑
рань замало, щоб повністю від‑
родити Різдвяну традицію.

515968

Реклама



RIA-К, 28 грудня 2023 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-1013

із перчинкою та майстерна гра 
акторів захопили глядачів. Хоча 
виступ довелося перервати через 
оголошення повітряної тривоги. 
На виставі глядачі також донатили 
на військо — актори вийшли в зал 
і збирали гроші в дерев’яні кухлі.

Через декілька тижнів до Ко‑
зятина приїхав актор відомого 
в України серіалу «Пес» Ми‑
хайло Жонін. Шанувальникам 
стрічки він більше знайомий як 
капітан Гніздилов. Від початку 
повномасштабного вторгнення 
Жонін почав їздити у різні ку‑
точки України із благодійними 
ярмарками, аби зібрати кошти 
на потреби військових. У Козя‑
тині капітан Гніздилов провів 
зустріч із шанувальниками біля 
супермаркету «Фора» та разом із 
командою організував невеликий 
благодійний ярмарок на підтрим‑
ку ЗСУ. Михайло Жонін фото‑
графувався з охочими та давав 
автографи.

Довгих декілька місяців у Ко‑
зятині було зіркове затишшя 

культура

олена уДВуД

Цей рік став для Козятина по‑
справжньому «зірковим» — дав‑
но у наше місто не приїжджало 
стільки знаменитостей. Після 
культурного затишшя, яке по‑
чалося задовго до повномасш‑
табного вторгнення, ще під час 
пандемії коронавірусу, стартував 
зірковий бум. Сцена міського бу‑
динку культури приймала один 
за одним відомих людей.

У травні до Козятина при‑
їздив «Батальйон гарного на‑
строю «Вінницькі». Від початку 
повномасштабного вторгнення 
команда почала їздити із благо‑
дійними концертами у міста та 
села України, аби зібрати кошти 
на потреби військових. У нашо‑
му місті «Вінницькі» теж були із 
благодійним концертом. Коміки 
не лише жартували, а й співали та 
читали вірші. А капітан команди 
Олександр Теренчук навіть спус‑
кався в зал до глядачів. Разом із 
«Вінницькими» козятинчани гра‑
ли у «Вгадай мелодію» і донатили 
на підводний дрон для однієї із 
військових частин.

На початку липня до нашого 
міста приїхала ще одна відома ко‑
манда з телевізійного шоу «Ліга 
сміху» — «VIP‑Тернопіль». Хоч 
їх концерт і не був благодійний, 
під час виступу коміки проводили 
аукціон на підтримку ЗСУ — розі‑
грували ексклюзивні футболки із 
зображеннями учасників команди. 
Володька на сцені показав паро‑

дію на відомого українського спі‑
вака Артема Пивоварова. А ще 
«VIP‑Тернопіль» презентували 
глядачам жартівливу пісню «Синя 
смужка».

Наприкінці липня у Козяти‑
ні виступив популярний співак 
«Yaktak». Його хіт про «Порічку» 
без перебільшення чув кожен. 
Yaktak зібрав повний зал — квитки 
козятинчани почали скуповувати 
ще за декілька місяців до концер‑
ту. Перші ряди танцювали пря‑
місінько під сценою і співали ра‑
зом із виконавцем «Чекає вдома», 

«Вродлива», «У пустій кімнаті» та 
інші пісні. Коли ставало зовсім 
гаряче, Yaktak поливав глядачів 
водою. А ще на концерті розіграли 
фіолетовий укулеле, кошти з про‑
дажу якого задонатили на Збройні 
сили України.

На початку серпня сцена місь‑
кого будинку культури знову при‑
ймала зіркових гостей. До Козяти‑
на приїхав сучасний театр із коме‑
дією для дорослих «Декамерон». 
У складі театральної трупи була 
відома українська акторка кіно і 
телебачення, яка зіграла Роксо‑
лану — Ольга Сумська. Жарти 

хто зі знаменитостей 
вистУпав У козятині У 2023 році
підсумки  Цього року до нашого 
міста завітало як ніколи багато зірок 
кіно, телебачення та музики. вони 
не тільки розважали, а й збирали гроші 
на зСУ. Пригадаємо, які відомі люди 
побували у козятині у 2023 році

батальйон гарного настрою «Вінницькі». Це був благодійний концерт

команда «ліги сміху» «VIP‑тернопіль». запалили жартами 
публіку

Yaktak зібрав повний 
зал. а перші ряди стояли 
прямісінько під сценою

Десять років тому Павло 
зібров виступав на площі. 
а цього разу вийшов 
на сцену у будинку культури

До козятина приїжджав сучасний театр. У складі 
трупи була ольга Сумська

актор михайло жонін організував 
біля «фори» благодійний ярмарок. 
збирали кошти на зСУ

У нашому місті також 
мали виступити 
«Made in Ukraine», 
але концерт гурту 
скасували, а гроші 
за квитки повернули

і за два тижні до Нового року 
до нашого міста завітав народ‑
ний артист України Павло Зі‑
бров. Десять років тому він вже 
був у Козятині і тоді виступав 
на площі, а цього разу Зібров 
дав великий концерт у Міському 

будинку культури. Козятинчани 
підспівували під «Хрещатик», 
«День народження», «Мертві 
бджоли не гудуть», «Марина» та 
нові хіти Зіброва. А після кон‑
церту робили фото на згадку з 
легендою української естради.
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реклама та оголошення

Загублене пухнасте кошення 1 рік 
дівчинка стерилізована сірого 

кольору на початку вул Грушевського 
хто знайшов прошу повернути за 

винагороду 096-350-53-70
ремонт

 � Виконую зварювальні роботи. 067-786-
29-90

 � Ріжу дрова, зрізаю аварійні дерева. 096-
594-47-70 Паша

ПроДАЖ СВІЙСЬКИХ тВАрИн
 � Продам поросята "Українська біла" більше 

16 кг., голуби бойні "Бакійці, Іранці, Пакістан-
ці". 067-394-60-27

 � Продам малі поросята "Велика біла + 
Макстер", с. Титусівка. 063-383-76-61, 097-
782-40-16

 � Продам молочного бичка м'ясної швіцької 
породи лише на відгодівлю. 073-793-55-95

 � Продам поросята "Ландрес-Макстер", с. 
Титусівка. 098-993-86-97

 � Продам поросята 15 кг., м. Козятин. 098-
719-63-01

 � Продам тільну телицю від доброї корови, 
тільна п'ять місяців. 096-173-98-30

 � Продам телицю, тільна майже 5 місяців. 
096-173-98-30 

ПроДАм
 � Акваріум 200 л., з рибками, грунтом, повний 

комплект. 097-857-41-51

 � Бідон алюмінієвий, ванночку дитячу, парту шкіль-
ну, телевізор, ксерокс, телефон. 068-966-57-66

 � Бензогенератор 800 Вт., бензопилу "Штіль-
250","Гудлак" і МТД, бензокосу "Гудлак" та Гер-
манську, зарядне 12 v., ел. двигуни, шуруповерт 
новий, болгарку нову, ел. лобзик новий, дрель, 
компресор. 068-216-34-20 

 � Буряк кормовий, картоплю велику, посадкову, 
мілку, доставка. 097-354-76-54

 � Буряк кормовий, картоплю дрібну, бананові 
ящики. 097-354-76-54

 � Горіхи цілі, яблука з доставкою 10 грн/кг., 
картоплю посадкову, кабачки, насіння сортових 
огірків, одяг для пошиття валянок. 096-717-97-88 

 � Диван в доброму стані. 068-604-14-95

 � Диван м'який, кутовий 2.50 x 1.60, спальне міс-
це 2.10 x 1.40, стан нового. 097-185-46-02

 � Картоплю велику "Біла Роса"та "Міневра" - 10 
грн/кг., з доставкою, сидіння від легкового авто 
на мотоблок чи підводу - 200 грн., двері праві та 
капот до ГАЗ-52, картоплесажалку для мотоблока, 
прес для вижаття соку. 097-255-51-60 

 � Картоплю велику "Біла Роса"та "Міневра" - 9 
грн/кг., з доставкою, сидіння від легкового авто 
на мотоблок чи підводу - 200 грн., двері праві та 
капот до ГАЗ-52, картоплесажалку для мотоблока, 
прес для вижаття соку. 097-255-51-60 

 � Кормовий буряк з доставкою. 098-892-89-06

 � Кухню б/в під дерево + витяжка + мийка. 063-
411-40-80, 097-383-88-25

 � Новорічні костюми. 063-623-13-57, 067-768-
66-48

 � Пральну машину автомат, верхне завантаження, 
5 кг., в гарному стані - 3000 грн. 096-797-91-89

 � Продам пшеницю, можлива доставка. 097-
843-01-38 

 � Пшеницю, картоплю посадкову та велику Мінев-
ру, Голандку з доставкою, серванти 3 шт., крісло, 
посуд, каструлі н/ж 40 л., алюм. 80 л., буржуйку, 
оприскувач акумуляторний новий. 068-216-34-20 

530269

529601

 � Сіно люцерни, швейну машинку "Сінгер", швей-
ну машинку ножну "Подолка". 096-192-68-08 

 � Тюки соломи ячмінні, пшеничні, тюки люцерни. 
098-587-31-69, 067-429-73-29 

 � Тюки ячмінки. 067-756-91-82, 097-428-32-93

 � Шафу, розкладушку, стіл, диван, сервант, ма-
ліровані миски, кровать залізна. 063-234-29-75

 � Яблука "Сніжний кальвін". 093-631-89-49, 063-
744-29-92

 � Ячмінь, пшеницю. 098-724-74-94

нерУХомIСтЬ
 � 1-кімн. кв., на ст. Махаринці, город 20 сот., 

сарай, погріб, криниця, опалення пічне. 098-321-
74-24

 � 1-кімн. кв., 30,1 кв. м., 2/2, інд. опалення та 
пічне, зем. ділянка 2 сот., літня кухня, сарай, вода 
поруч, смт Залізничний, вул. Весняна 2, кв. 14. 
067-405-04-43 

 � 1-кімн. кв., терміново, центр, 5 поверх, інд. 
опалення, євро балкон та вікна. 063-492-06-05

 � 2-кімн. кв., 3 поверх, інд. опалення, р-н ПРБ, 
житловий стан. 093-704-31-57 

 � 3-кімн. кв., 109,6 кв. м., інд. опал., кімнати роз-
дільні з ремонтом. 068-041-23-86 

 � 3-кімн. кв., 3/4, житловий стан. 093-704-31-57 

 � 3-кімн. кв., 63 кв. м., р-н ПРБ, 2/2 без ремонту. 
063-234-29-75 

 � 3-кімн. кв., 65 кв. м., 5 поверх, центр, євроре-
монт та меблі. 093-704-31-57 

 � Будинок 59 кв. м. в м. Козятин, вул. Крушиль-
ницької, 27. 093-411-99-67, 093-541-29-80

 � Будинок 60 кв. м., облаштоване подвір'я, зруч-
ності частково, ремонт, гараж, сарай, погріб, 5 
сот., зем. ділянки, інд. опалення, біля центру. 
093-704-31-57 

 � Будинок 60 кв. м., центр зі всіма зручностями 
3 кімн., центральне водопостач., усі зручності, на 
все є лічильники, гараж, погріб, інтернет, город 
5 сот., житловий стан, можливо під бізнес. 063-
190-39-89 

 � Будинок 87 кв м., 15 сот. зем. дідянка, госп. бу-
дівлі, газ, центральна вода, потребує часткового 
ремонту, м. Козятин. 093-058-78-43 

 � Будинок в гарному стані, вода, газ, груба. 097-
539-03-47

 � Будинок в р-ні ліцей №5, газ, вода. 067-968-
40-56

 � Будинок в р-ні ПРБ, поруч 5 школа, магазини, 
зал. вокзал, пл. 51 кв. м., зем. діл-ка 8 сот., газ 
та пічне опалення, вода, бойлер, без ремонту. 
063-722-95-91 (Viber, Telegram)$; 098-741-45-17 
49-52,1 

 � Будинок в с. Сестринівка, Садова, 17,сарай, 
погріб, поруч газ та водопровід, зем. діл-ка 9 сот. 
098-321-74-24

 � Будинок з госп. будівлями в с. Козятин, газ та 
пічне опалення. 098-520-43-79

525751

529185

520492
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 � Будинок новий на дві половини, євроремонт, 20 
сот. зем. ділянки, р-н "Поле Чудес". 093-704-31-57 

 � Будинок с. Флоріанівка, 7 хв., до ст. Кордишів-
ка, недорого. 097-254-59-73

 � Будинок цегляний інд. опалення р-н ліцею №5, 
житловий стан.093-704-31-57 

 � Будинок цегляний, центр, інд. опал., каналі-
зація, утеплений, 10 сот. зем. ділянка. 093-704-
31-57 

 � Будинок, р-н Автопарку, 5 сот., погріб є газ. 
068-925-17-84

 � Будинок, с. Велике, ділянка рівна, газ+пічне 
опал., колонка-вода в дворі, госп. будівлі, садок. 
097-321-58-60

 � Гараж в кооперативі "Жигулі". 098-472-77-35 

 � Пів-будинку 47 кв. м., 3-кімн., зем. ділянка, 
сараї, гараж, вул. Джерельна. 067-442-95-03 
viber, Telegram

 � Частина будинку р-н 4 школи, площею 50 кв. 
м., світло, газ, криниця, сарай, зем. діл-ка 7 сот. 
093-891-62-95, 097-744-83-85

 � Частину будинку з євроремонтом, усіма зруч-
ностями, газ, вода, каналізація, госп. будівлі, 
гараж, 4 сот. землі. 093-697-64-50 

 � Частину будинку недорого. 063-154-64-55

 � Будинок 59 кв. м. в м. Козятин, вул. Крушиль-
ницької, 27. 093-411-99-67, 093-541-29-80

АВтомото
 � Hyundai i10 чорний, двигун 1,2 стан ідеальний, 

Корея. 093-563-81-40 

 � ЗАЗ Славута 2000 р., бензин, на ходу, добрий 
стан, м. Козятин. 063-402-27-42

 � ЗАЗ Славута, газ-бензин. 097-623-70-91 

КУПЛЮ
 � В будь-якому стані бензопили, бензокоси, 

електродвигуни від 1,5 квт та вище, млини, мо-
жуть бути розкомплектовані. 068-216-34-20

 � Віджімні вальця від старої пральної машини. 
068-606-42-82

 � Зерно ячменю, пшениці, кукурудзи, можливо 
пай. 097-793-55-95

 � Картоплю велику оптом. 068-604-34-84 

 � Картоплю дрібну по 1.50/кг, буряк кормовий в 
необмеженій кількості. 073-793-55-95

 � Картоплю. 067-159-28-54

 � Шкірки кролів, нутрій, лиса, заб'ю за шкірку. 
097-446-20-46, 063-629-01-49 

 � Велику картоплю. Андрій. 096-952-68-21 

мІнЯЮ
 � 2-кімн. кв. з ремонтом р-н ПРБ на будинок не-

подалік центру. 093-704-31-57 

 � 2-кімн. кв., центр на будинок. 093-704-31-57 

рIЗне
 � Загублений телефон Redmi 9 по вул. Січових 

Стрільців хто знайшов прошу повернути за вина-
городу. 063-586-97-67

 � Здам 1-кімн. кв., в центрі на довгий термін 
порядним людям, газове опалення, лічильники 
на воду, газ, світло, мебльована. 063-630-68-25 

 � Здам 1-кімн. кв., третій поверх, р-н училище, 
некутова, середня, інд. опалення. 093-704-31-57

 � Здам 1-кімн. кв., центр міста на довготривалий 
термін. 066-242-37-74

 � Здам 2-кімн. кв. в районі автобусної зупинки 
"Депо". 067-430-35-60

 � Здам 2-кімн. квартиру в м. Київ. 097-907-88-34

 � Здам 2-х кімн. кв. з усіма зручностями, є опа-
лення 4/5 . 067-409-47-31

 � ЗДАМ КВАРТИРУ В ЦЕНТРІ МІСТА. 093-810-
60-24
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дозвілля

***
зять тещі за обідом:
— мамо, добавки не хочете?
— звісно, синку!
— Це добре, що не хочете.

***
Господарці у нотатки: добре 
розігрітий суп з фрикадельками 
може легко перетворитися 
на тюфтельки з гарніром.

***
коли ви натягуєте одну шкарпетку 
на ліву ногу, друга автоматично стає 
правою. Причому моментально, 
незалежно від відстані між вашими 
ногами. Це і є суть квантової 
заплутаності.

***
Принц дивився на кришталеву 
туфлю 44‑го розміру, і поступово 
у нього всередині все хололо…

***
Під час сексу з ним вона відчула 
багаторазовий сарказм…

***
Хочу, щоб в москві, на головній 
новорічний ялинці рашки висіли 
головні шишки країни.

***
Святий миколай шокований. 50% 
українців попросили снайперську 
гвинтівку…

***
в молодості я легко могла 
пропустити чарочку‑другу.
Тепер подорослішала, 
помудрішала — жодної 
не пропускаю!

***
Як казала тітка Галя:
— дитино, я тебе благаю! Хочеш 
бути щасливою? Будь нею! Головне, 
щоб чоловік не дізнавався…

***
— Що це ви все киваєте, ніби згодні зі 
мною, я ж кажу образливі для вас речі!
— шию розминаю, у мене 
коронний — головою в щелепу.

Анекдоти
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Погода у козятині

оВен 
час самітництва закінчився. 
час показати себе. надолу‑
жуйте втрачене, завойовуйте 
нові горизонти. не бійтеся 
великої кількості контактів та 
запрошень. Свіжим поглядом 
подивіться на цей величез‑
ний і дивовижний світ.
 
телець 
Подивіться на своє життя 
з вищих позицій і дійте 
з принципу любові та 
співчуття. навіть якщо ваші 
друзі та колеги завдадуть 
вам додаткових турбот і 
неприємностей. 

близнюки 
настає час радості та ча‑
клунства. Сміливо втілюйте 
у життя свої мрії та фантазії. 
У професійному плані на вас 
нині може чекати кар’єрний 
зліт, вам запропонують 
роботу мрії.

рак 
напружена робота чекає 
на початку тижня, але 
фінансові перспективи 
стануть для вас яснішими і 
приємнішими. варто знизити 
напружений ритм роботи.

леВ 
намагайтеся бути м’якшими 
і гнучкішими, а рішучість 
і жорсткість залиште для 
інших часів. Постарайте‑
ся уникати конфліктів та 
непорозумінь. 

ДіВа 
Тиждень може виявитися 
активним і плідним за умо‑
ви, якщо ви не хапатиметеся 
відразу за безліч справ, важ‑
ливо розставити пріоритети. 

терези 
Цього тижня вам необхідно 
зберігати ясну голову та 
тверезість думок. Підтримка 
впливових осіб допоможе 
вам зайняти нові позиції 
у діловій сфері. 

скорПіон 
настає сприятливий тиж‑
день для реалізації ваших 
ідей та планів. Гарний час 
для укладання важли‑
вих договорів та пошуку 
однодумців. 

стрілець 
Цього тижня закінчується 
період труднощів і стресів, 
вже до його середини має 
настати помітне потепління 
у ваших стосунках із Форту‑
ною. Є шанс отримати схва‑
лення важливої для вас ідеї 
та розпочати її реалізацію. 

козоріГ 
на вас чекають сприятливі 
зміни. контакти та зустрічі 
цими днями заберуть багато 
часу, але принесуть дохід 
у майбутньому. друзям 
краще не відмовляти 
у виконанні прохання. 
 
ВоДолій 
Тиждень може стати сприят‑
ливим часом для перегляду 
системи цінностей. можли‑
во, вам варто змінити коло 
спілкування. Події цього 
тижня відгукнуться через 
значну кількість часу. 

риби 
Багато цікавого та приємного 
обіцяють знайомства 
з новими людьми та їх 
оригінальними ідеями. 
важливі справи добре було б 
завершити до середини 
тижня, потім буде чимало 
передноворічної суєти. 

Гороскоп


